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Gobe
Resda kakšen dan z zamudo sem tudi sam 

podlegel črednemu nagonu in se podal na Nanos 
- po gobe. Nič ne de, če je bilo okrog Abrama 
čez vikend več Ajdovcev kot na ajdovskem placu 
in so bila znana rastišča jurčkov poteptana, kot 
da bi Božo medveda zamenjal s sloni. V rezervi 
sem namreč imel nekaj kotičkov, kjer sem pred 
leti po naključju našel jurčke. Izgubil sem se bil 
tedaj in zataval globoko v gozd. Tudi tokrat sem 
imel srečo v neseči - sodra, ki je v ponedeljek 
nekaj prstov na debelo prekrila nanoško planoto, 

je sicer povzročala nekaj težav pri hoji, toda rja
vi klobučki gobanov so že na daleč bodli v oči. 
Začetna sreča me je še podžgala in me vlekla 
naprej. Toda vsaj pol ure sem blodil naokrog, o 
gobanih'pa ne duha ne sluha. Še mušnic ni bilo! 
Med hojo pa je čas za razmislek in tako sta mi 
prišli na misel tako različni stališči dveh znanih 
osebnosti z mnenjske strani zadnjega Latnika. 
Branko Tomažič je poudarjal pomen samoo
skrbe v času recesije, Aleksander Lemut pa je, 
prav zato, priporočal zadolževanje in potrošnjo 
... Med tem pa, končno, uzrem lep primerek tam 
med sodro. Roka se podzavestno stegne, toda 
um jo zaustavi ... Ubrati jurčka ali ne ubrati, to 
je zdaj vprašanje. Ne toliko, ker bi lahko prav 
ta jurček presegel predpisano težo (maso) dveh 
kilogramov (pa kaj še!), pač pa zato, ker bi bilo 
lahko z makroekonomskega vidika to nevarno 
dejanje, saj bi goban, posušen ali okisan, preveč 
obogatil zbirko moje ozimnice. Samooskrba je 
lahko družbeno škodljiva, ker z njo nekaj pri
varčuješ, to pa je ravno nasprotno od zadolže
vanja in potrošnje, mar ne? Še španski kmetje bi 
bili žalostni, da o zeleni mafiji ne govorim, če 
bi se vsi samooskrbeli. Dve polni skrinji vrtnin, 
krompir in čebula, belo in črno vino, orehi, le
šniki in narabutani kostanji, sušje, še jagermaj- 
ster tete Pehte in zeliščni čaji za povrh, vse to se 
je zdaj izkazalo kot kontraproduktivno početje. 
Naj torej jurčka poberem?

Morda pa Tomažič le nima prav, mi je kljuvalo 
- če vso svojo ozimnico skubiciram in pretvorim 
v evre - bom s prihrankom odprl kakšno novo 
delovno mesto, kupil nov avto? Magari, še novih 
planinskih čevljev ne, saj mi je ravno sredi te mi- 

| selne mineštre spodrsnilo in oster rob skale se je 
J zarezal v čevelj. In sem dal prav Lemutu - pustil 
| sem jurčka tam sredi gozda in ga zgolj fotografi- 
| ral (na sliki zgoraj).

In preden se odločim, ali bi dal kisati še tro- 
pinsko repo, bi veljalo povprašati za svet vsaj 
Mrkaiča, če že konservativnega Mencingerja ne.

Mikroekonomsko ekspertizo sveta ajdovskih 
modrecev namreč že poznam, slišal sem jo oni 
danna seji: »Ma kaki šparat, zapufat seje treba,« 
je petnajsterica molče prikimavala šestnajstemu. 
»Navali narod ... sipaj mala ... Potrošnja je naša 
(od)rešitev!«

Aleluja!

bronasto 
in veselo.

drug ob 
drugem v 
ravni vrsti

čakamo 
na delo.

Edvard Pelicon



dogodki
Regionalni razvojni svet 
Goriške statistične regije
zasedal v Ajdovščini
Razvojna agencija ROD, ki ima do konca letošnjega leta status regionalne razvojne agencije je v 
sredo 30 septembra gostila sejo regionalnega razvojnega sveta. Regionalni razvo|m svet, ali kra|- 
še RRS sestavlja 31 članov iz vrst lokalnih skupnosti, združenj gospodarstva, sindikatov m nevla
dnih organizacij in upravljavca zavarovanih območij narave. Svetu predseduje Aleš Nemec. V tem 
pomembnem regijskem organu deluje tudi 5 odborov s člani iz celotne regije, ki delujejo vsak na 
svojem razvojnem področju: gospodarstvo, turizem, človeški viri, podeželje in okolje. Ti odbori po
skrbijo za predhodno obravnavo posameznih zadev iz pristojnosti regionalnega razvojnega sveta.

rpokratne seje, ki je bila v osnovi 
_L namenjena pregledu in potrditvi 

triletnega Izvedbenega načrta regio
nalnega razvojnega program Goriške 
statistične regije 2010 - 2012, se je ude
ležilo več kot štirideset članov RRS 
ter razpravljavcev in poročevalcev. 
Izvedbeni načrt in vse postopke nje
gove priprave je predstavila Suzana Ž. 
Ferjančič iz Razvojne agencije ROD, 
vodja izvajanja RRP v regiji v obdo
bju 2008 - 2009. Goriška statistična 
regija je v Regionalnem razvojnem 
programu 2007 - 2013 opredelila pet 
razvojnih prioritet, preko katerih naj 
bi dosegla ključne strateške cilje; 1. 
znanje za podjetnost in razvoj, 2. ino
vativnost v gospodarstvu, 3. odličnost 
v turizmu, 4. celostni razvoj podeželja 
ter 5. trajnostni okoljski in prostorski 
razvoj ter uravnotežena in kvalitetna 
infrastrukturna opremljenost regije.

Na javno povabilo za pripravo in od
dajo projektnih predlogov za vključi
tev v Izvedbeni načrt RRP za obdobje 
2010 - 2012 je prispelo 50 projektov, 
med njimi je 16 projektov, ki so jih 
pripravljale posamezne občine v regi
ji z namenom kandidature na javnem 
razpisu za pridobitev nepovratnih 
sredstev Evropskega sklada za regio
nalni razvoj preko t. i. razvojne priori
tete »razvoj regij - regionalni razvojni 
programi«. Goriška statistična regija 
bo po doslej znanih informacijah iz 
tega vira v obdobju 2010 - 2012 upra
vičena do nepovratnih sredstev v sku
pni višini 13.256.423,00 EUR. Ostali 
predlogi projektov pa bodo za izva
janje kandidirali na različnih ostalih 
razpisih. Člani RRS so pripravo iz
vedbenega načrta pozitivno ocenili in 
dokument soglasno potrdili. Tekom 
razprave je bila podana tudi določena 
mera kritike na delo Službe vlade RS

za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko, saj le - ta precej zamuja z 
objavo javnega razpisa za nepovratna 
sredstva »razvoj regij - regionalni ra
zvojni programi«.

V nadaljevanju je mag. Almira Pirih, 
koordinatorka področja razvoja člove
ških virov v regiji in vodja projektne 
skupine IN PRIME, predstavila delo 
projektne skupine na projektu gospo
darskega središča IN PRIME v obdo
bju od novembra 2008 do septembra 
2009 in zbrane seznanila o stanju na 
projektu. 1. faza projekta IN PRIME, 
to je priprava podprojekta Tehnološki 
park IN PRIME, je bila izvedena že 
lani. Za potrebe izvedbe tega pod
projekta je bila ustanovljena družba 
INPRIME d.o.o., ki je pripravila pri
javo na lanskoletni javni razpis in pri
dobila subvencijo v max. višini 10 mio 
EUR za izgradnjo tehnološkega parka

znotraj gospodarskih družb, ustano
viteljic družbe INPRIME d.o.o., na 
štirih lokacijah v regiji (Ajdovščina, 
Anhovo, Spodnja Idrija in Šempeter 
pri Gorici). Ta družba je tudi inve
stitor izgradnje tehnološkega parka. 
V obdobju od letošnje spomladi dalje 
v regiji poteka delo predvsem na pri
pravi dveh podprojektov in sicer: 1. 
izgradnja visokošolske in univerzite
tne izobraževalne in raziskovalne in
frastrukture in 2. izgradnja mrežnega 
podjetniškega inkubatorja. V okviru 
študije izvedljivosti za celovit projekt 
IN PRIME (izdelana 2007/2008) je bil 
podprojekt »izgradnja visokošolske in 
univerzitetne izobraževalne in razi
skovalne infrastrukture« obravnavan 
kot polikampus (zgrajen na območju 
Mestne občine Nova Gorica in Občine 
Ajdovščina). V letu 2009 je prišlo do 
spremembe koncepta. Podpisano je 
bilo tudi pismo o nameri izgradnje

Razvoj podjetništva, podeželja in človeških virov.

Razvojna agencija ROD
Grosorčičava 20, 5270 Ajdovščina, Slovenija 

T. 36 53 600 E: ra rod®siol.net, W: www.ra-rod.si

■ Storitve podjetniškega centra VEM Ajdovščina
■ Vavčersk; sistem svetovanja
■ informacije o domačih in tujih javnih razpisih
■ informacije o nacionalnih in evropskih razvojnih programih ter 

finančnih spodbudah
» Status regionalne razvojne agencije Severne Primorske 

(Goriške statistične regije)

kampusa med Mestno občino Nova 
Gorica in Univerzo v Novi Gorici. S 
tem so postavljeni pogoji za začetek 
priprave gradbene dokumentacije in 
izgradnje univerzitetnega središča. 
Obseg zemljišča je 16 ha, kar omo
goča celovito rešitev prostorskih po
treb Univerze v Novi Gorici. Na tem 
območju bodo stali laboratoriji in 
predavalnice, ki jih potrebujejo razi
skovalne in pedagoške enote Univerze 
v Novi Gorici in spremljajoče de
javnosti, ki so potrebne za nemote
no delovanje kampusa. Tu bodo tudi 
študentski domovi. Izgradnja bo po
tekala fazno. Glede na to, da projekt 
IN PRIME predpostavlja povezova
nje visokošolskih izobraževalnih in 
raziskovalnih programov z regijskim 
gospodarstvom, je programski svet 
projekta IN PRIME sprejel sklep, 
da Univerza v Novi Gorici do jeseni 
pripravi gradivo: Izgradnja visoko
šolske izobraževalne in raziskovalne 
infrastrukture s ciljem izvajanja raz
iskovalne in izobraževalne dejavno
sti v podporo projektu IN PRIME za 
obravnavo na Programskem svetu. V 
mesecu marcu je bil v regiji (ponovno) 
obujen predlog priprave podprojekta 
mrežni podjetniški inkubator (MPI) 
in sicer na območju občine Šempeter 
- Vrtojba (lokacija Primorskega teh
nološkega parka - PTP), na območju 
občine Ajdovščina in občine Kobarid. 
Projekt podjetniškega inkubatorja je 
bil kot mrežni inkubator zasnovan 
že v študiji izvedljivosti celovitega 
projekta IN PRIME. Projekt je za
stavljen tako, da zadošča kriterijem 
Ministrstva za gospodarstvo za raz
lične projekte, ki se lahko izvajajo v 
sklopu gospodarskih središč. Mrežno 
zasnovanost projekta je podprlo tudi 
šest županov novogoriškega območja 
s tem, da je vseh šest občin pripra
vljeno zagotoviti ustrezen delež sofi
nanciranja enote MPI v sklopu PTP; 
preostali delež sofinanciranja bi zago
tavljali občini Ajdovščina in Kobarid.

Zadnji del seje regionalnega ra
zvojnega sveta je potekal v zname
nju predstavitve Programa dejavnosti 
Univerze v Novi Gorici: razvojni na
črt za obdobje 2010-2025, ki jo je po
dal dr. Danilo Zavrtanik, predsednik 
Univerze v Novi Gorici. Člani RRS 
so podprli usmeritve Univerze, poleg 
tega pa so apelirali na Univerzo v Novi 
Gorici, naj pri svojem razvoju upošte
va tudi značilnosti gospodarskega ra
zvoja Severno Primorske regije in pri 
tem gradi policentrični razvoj.

Patricija Štor,ROD

Obiskovalci 
'zavzeli' Fructal
Ajdovščina, 9. oktobra - Fructal je z dnevom odprtih vrat in 
slovesnostjo praznoval svoj 64. rojstni dan. Zgo ovin0 je Za^l 
pisati kotel, v katerem so kuhali brinjevec in danes stoji nej vhodr' 
ploščadi.

TUr otel 'ušivec', kot so mu pravi- 
i^Ji, in ki so mu prvič podkurili 
5. oktobra 1945, danes nemo priča o 
razliki med zgodovino in sedanjostjo, 
o pristni vezi med tradicijo in razvo
jem, bodočnostjo, z roko v roki. Od 
Korenin do sadežev nosi naslov tudi 
priložnostna razstava o razvoju logo
tipov, blagovnih znamk in oglasnih 
sporočil Fructala na vhodu v podjetje 
in je prava učna ura zgodovine.

Fructal je bil v vsej svoji zgodovini 
trdno vpet v okolje, v katerem deluje. 
Dokaz, kako pomemben je Fructal za 
Ajdovščino, priča tudi izjemen obisk 
podjetja ob dnevu odprtih vrat. Na slo
vesnosti ob jubileju je delavce nago
voril predsednik uprave Toni Balažič: 
»V izredno turbulentnem letu 2009, ki 
ga zaznamujeta poglabljanje krize, pa 
tudi spremembe v lastniški strukturi, 
je Fructal dokazal svojo trdoživost

~ ^g,uvurno del 
priznanje in vzpodbudo, ;e 
sednik uprave predal najviš 
gradi družbe Darku Bajcu in 
Velikonja. Fructal slovi p0 kak. 
kar mu seveda priznava tržišč 
ma potrošniki, kakovost D % 
pa tudi ustrezni certifikati T 
dosegli, če ne bi pojem kakovoč 
ne dozorel v zaposlenih samih 
vsako leto ob dnevu Fructala 
jo tudi posebne nagrade 2a }J 
- letos so jih prejeli Danijel3 
Aleksander Marc in Vladimir 1 

Slavljencem na čast je ob 
donela pesem moškega zbora * 
Kosovel pod vodstvom x 
Sceka.
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Vaja Hubelj 2009
Ajdovščina, 9. oktobra - V okviru meseca varstva pred požari je v popoldanski prometni konici 
potekala velika vaja pod naslovom Hubelj 2009.

'predpostavka vaje: Na Goriški ce- 
sti, pri mostu čez reko Hubelj, se 

zaradi neprilagojene hitrosti pripeti 
prometna nezgoda, v kateri so udele
žena tri vozila - dve osebni vozili in 
avtocisterna za prevoz nevarnih sno
vi. Trčenje je tako silovito, da mostna 
ograja prebije plašč avtocisterne, iz

katere začne v reko iztekati gorivo. V 
zveriženi pločevini ostane ukleščenih 
več oseb. Ker nesreča nikoli ne pride 
sama, se vname še stari mlin, iz kate
rega je treba rešiti nekaj oseb. Regijski 
center za obveščanje Nova Gorica 
aktivira vse potrebne intervencijske 
službe.

Na vaji so sodelovali Gasilsko re
ševalni center Ajdovščina, prosto
voljna gasilska društva, Zdravstveni 
dom Ajdovščina, Policijska postaja 
Ajdovščina, gorski reševalci, jamar
ji, taborniki, radioamaterji, planinci 
— Z vajo Hubelj 2009 so preverjali 
organiziranost, opremljenost in učin
kovitost vseh teh služb, še posebej pa 
usklajenost med reševalnimi enota
mi, tudi od drugod.

Vaja, poveljeval ji je Boris Šapla 
iz GRC Ajdovščina, je uspela, saj je 
bila dobro pripravljena. Ugodno jo je 
ocenil Branko Drvodel, namestnik 
direktorja Uprave za zaščito in reše
vanje. Manj navdušeni nad njo so bili 
vozniki, ki so obstali v prometnih za
maških, skozi katere (da je bilo vse 
avtentično) so se morala prebiti vsa 
interventna vozila. Tako so lahko šte
vilni gledalci 'filmske prizore' lahko 
spremljali tako rekoč v živo in si za
želeli, da bi znanje, ki so ga sodelujoči 
na vaji obnovili ali pridobili, čim manj 
krat zares uporabili.

RL

Police z dodatno 
ponudbo
Ob zvoku piščalke rokometnega sodnika Bojana Breclja so včeraj 
novo igrišče na Policah zavzeli mladi rokometaši in z nekaj akcija
mi krstili ajdovsko športno pridobitev. Sledili so jim še nogometaši 
in košarkarji, poleg tega pa novo igrišče omogoča še igranje od
bojke, badbintona in celo tenisa.

Tgrišče z umetno maso leži med malo 
i.dvorano športnega centra Police in 
nogometnim igriščem z umetno travo. 
Novo igrišče bosta s pridom upora
bljali osnovna šola Danila Lokarja in 
Srednja šola Veno Pilon za pouk tele
sne vzgoje in na način, seveda ob pri
mernem vremenu, razbremenili obe 
dvorani v športnem centru Police, pa 
tudi občani bodo pridobili nove povr
šine za aktivno izrabo prostega časa. 
Športni center Police pa z novim igri
ščem še izboljšuje svojo ponudbo.

Naložba je vredna dobrih 60 tisoč 
evrov, denar pa sta v glavnem zagoto
vili občina Ajdovščina (28.936,00 € - 
48 %) in Fundacija za šport (27.363,00 
€ - 46 %), ostalo pa je primaknilo še 
ministrstvo za šolstvo in šport.

ep

Začetek lokavskih jubilejev
Lokavec, 14. oktobra - Stavba podružnične šole v Lokavcu je letos dopolnila sto let, še 50 let pa je 
fa*lsa tradicija šolstva v kraju. Častitljivim jubilejem (deset let mineva tudi od zadnje prenove stav
be) solokavčani namenili niz prireditev pod skupnim naslovom Lokovški kulturni dnevi.

Nejc Uršič naj 
atlet
Uspehi v atletiki na OŠ Danila Lokarja Ajdovščina se nadaljujejo. 
Potem, ko so na prvega oktobra dan na stadionu v Novi Gorici 
postali področni prvaki v kategoriji dečkov in deklic, so se 14. ok
tobra udeležili finala državnega ekipnega prvenstva v Slovenski 
Bistrici.

Oeveda je bilo potrebno tako dol- 
Ogo in bogato zgodovino šolstva 
v Lokavcu raziskati in ustrezno ob

delati. Nastal je zajeten zbornik, pri 
katerem je sodelovala vrsta avtorjev, 
obsežno delo pa je vodil uredniški

odbor v sestavi Boris Blažko, Mara 
Obed, Petra Terbižan Slejko in Bojana 
Pižent Kompara. Predstavitev so 
opravjli v dvorani Edmunda Čibeja 
in v sejni sobi na ogled postavili tudi 
del dokumentov iz lokavskega šolstva 
skozi čas. Pred predstavitvijo so čla
ni dramske skupine podružnične šole 
obiskovalce nasmejali s predstavo 
Pika Nogavička.

Nagajiva Pika pa je nenapovedno 
obiskala tudi prvi v nizu dogodkov, 
popoldansko odprtje razstave likov
nih del. Lokavška šola je namreč 
objavila likovni natečaj z naslovom 
Spomini na šolo. Prejeli so več kot 
sto del iz primorskih šol, žirija pa je 
potem odbrala približno 50 najboljših, 
ki so tudi krasila stene učilnice ob po
delitvi nagrad najboljšim. Kot je dejal 
ravnatelj Osnovne šole Danila Lokarja 
in hkrati predsednik žirije Vladimir 
Bačič, so še posebej nagradili šest 
otroških stvaritev, ki so izstopala s 
svojo izpovednostjo v šestih različnih 
tehnikah. »Šola ni samo matemati
ka in slovenščina, tako kot doma se 
otroci tudi v šoli ukvarjajo z različ
nimi dejavnostmi, kot so šport, glas
ba, likovno ustvarjanje, skozi katere 
otroci gradijo svojo osebnost. Starejši 
morda ne razumemo vedno svojevr
stne izpovedne moči otrok, tako daje 
ocenjevanje sila nehvaležno. Eden od 
kriterijev je prav gotovo tudi izvirnost 
in neposrednost avtorjev,« je ob pode
litvi priznanj dejal ravnatelj Bačič.

Anže Sajevic s podružnice v 
Podkraju, Ana Velikonja z OŠ Otlica, 
Maša Mlakar z Mosta na Soči ter Pia 
Kobal, Aljaž Bolko in Enej Slokar iz 
lokavške podružnice so najbolj pre
pričali žirijo. Sedemletni Enej pa je 
dobil še posebno čast, da bo njegova 
upodobitev lokavške šole krasila spo
minsko znamko, ki jo bo ob jubilejih 
izdalo Društvo za oživljanje lokavške- 
ga izročila Doli. Skupaj s pečatom in 
pisemsko ovojnico bo lokavška šola 
odšla v svet in se znašla v marsikateri 
filatelistični zbirki po širnem svetu, ep

V finale se je uvrstilo 12 ekip obeh 
kategorij. Tekmovalci so tekmovali 
v osmih atletskih disciplinah. Ekipa 
dečkov je v konkurenci šol, ki se po
našajo z dolgo atletsko tradicijo, za
sedla odlično drugo mesto, deklice 
pa tretje mesto. Najboljši rezultat na 
tem tekmovanju v kategoriji dečkov 
je v teku na 300 metrov dosegel Nejc 
Uršič in s tem postal najboljši tekmo
valec prvenstva.

Za tako visoko uvrstitev učenk in 
učencev so prav gotovo zaslužni špor
tni pedagogi, ki s svojo srčno preda
nostjo, vztrajnostjo in zanesenostjo 
ter neomajnim zaupanjem v učence, 
da bodo dali vse od sebe, urijo in tre
nirajo šolske atlete. Pri tem pa je zelo 
pomembno, da jim otroci sledijo in 
skupaj že leta dosegajo zavidljive re
zultate.

zb

FOTOGRAFIJA IN MOBILNA TELEFONIJA
S FOTO.

_________ _—

® — „ _ — •

Mobitel Mobitel

I*
Pri nas lahko uredite 

VSAK DAN

EXPRES
-sklepanje novih naročnin-

ugodno kupite nov akcijski GSM telefon

S TEM OGLASOM 15% POPUST
AJDOVŠČINA - MERCATOR CENTER

Medija Ajdovščina d.o.o., Vipavska cesta 6, Ajdovščina, tel: 041 614 865



mnenja
Pismo iz parlamenta Še rabimo

X /parlamentu v tem tednu poteka 
V razprava o proračunih, ki jih je 

pripravila vlada za leti 2010 in 2011. 
Splošna ocena, ki jo lahko dam, je, 
da oba proračuna izrazito povečujeta 
javno porabo, vlada pa z njima ne na
menja nobenega denarja za razvojne 
investicije, ki bi v času nizke gospo
darske rasti bile pomemben dejavnik 
za vzpodbudo delovanja shiranega go
spodarstva. V tem času bi bilo še kako 
potrebno investirati denar v raziskave 
in razvoj in na ta način pripravljati 
podlago za nov zagon v gospodarstvu.

Če imamo v mislih, da bo vlada 
Boruta Pahorja slovenski javni dolg 
povečala na 15, 2 milijardi evrov, in 
nas tako zadolžila za nekaj prihodnjih 
generacij, sta proračuna za prihodnji 
leti še posebej grozljiva. Ob tem pa je 
boleče dejstvo, da gre denar iz prora
čunske blagajne, v katero prispevamo 
vsi, za tekočo porabo in tekoče stro
ške in da se zadolžujemo za stvari, od

katerih prihodnji rodovi ne bodo imeli 
nič.

Na drugi strani je težko gledati, ko 
pred našimi očmi opazujemo usiha
nje Mure, največjega slovenskega te
kstilnega podjetja, priznanega tudi v 
Evropi, ko opazujemo nemoč in bes 
delavcev v Gorenju, IUV Vrhnika, 
Steklarski Novi, LTH Škofja Loka 
in drugih podjetjih, ki se spopadajo 
s krizo. Tudi v lokalnem okolju smo 
lahko spremljali propad MlP-a, spre
mljamo lahko položaj HIT- a in druga 
manjša podjetja, ki morda ne pridejo 
na naslovnice časopisov, pa se ravno 
tako borijo s posledicami krize in pla
čilno nedisciplino. In kje so sindikati, 
predvsem pa prvi sindikalisti v državi 
s Semoličem na čelu?! Očitno delajo 
bolj v korist leve politične opcije, ka
pitala in uprav, bistveno manj pa v in
teresu delavcev. Menim, da bi morali 
vodilni sindikalisti resno razmisliti 
o svojem politično kontaminiranem 
delovanju, saj so dobili popolno ne
zaupnico s strani delavcev. Delavci so 
namreč prepoznali dvoličnost sindi
kalnih voditeljev, ki so v času gospo
darske rasti bili izjemno glasni, sedaj, 
ko pa bi se morali jasno opredeliti v 
podporo delavcev, pa so pretežno na 
strani kapitala.

V zgodbah o propadlih podjetjih, 
stečajih, plačilni nedisciplini, gospo
darski krizi, se skriva nešteto zgodb 
ljudi - mladih družin z otroki, družin,

ki imajo šoloobvezne otroke, študente 
- skrivajo se zgodbe, ob katerih osta
neš težko neprizadet .... Sama se kot 
predsednica Komisije za peticije ter za 
človekove pravice in enake možnosti, 
dnevno srečujem z ljudmi, ki se jim 
dogajajo krivice in navadno ostane
jo sami v svojih bolečih zgodbah. In 
vlada? Vlada pri vsem tem stoji ob 
strani in se ukvarja s trenutno manj 
pomembnimi temami, kot so t. i. 'iz
brisani', kadrovanje in menjave ljudi 
na vseh možnih nivojih ..., obenem pa 
piarovsko, s posebej izbranimi bese
dami, razsvetljujejo javnost, kaj vse 
so storili za zmanjšanje krize in za 
izboljšanje položaja socialno najbolj 
ogroženih. Ampak to so besede, v pra
ksi lahko vidimo, da so se tolikokrat 
obljubljeni in opevani paketi razvoj
nih ukrepov porazgubili neznano kje 
ali pa sploh niso začeli delovati. Tudi 
nekdaj paradni konji slovenskega go
spodarstva in Vipavske doline, ki so s 
svojimi donacijami financirali vrhun
ske športnike, interesne organizacije 
in mestoma tudi lokalne dogodke in 
prireditve, pa le še nemočno sopihajo 
na krilih nekdanje slave. Ob gospo
darski krizi in nedelovanju vlade ne 
izgubljajo le podjetja, izgubljajo tudi 
lokalna okolja, kjer življenje izgublja 
barvitost, kjer se v žalostnih zgodbah 
prepleta trpki optimizem.

Eva Irgl, 
poslanka SDS

Dragi (Tone) 
Aleksander Lemut!

T)rav imaš, ko v zadnjem članku v 
JT Latniku »Kriza je lahko nevarna 
?« praviš, da potrebujemo za gospo
darsko rast v tem trenutku potrošnjo 
in investicije in da se med preveč 
previdnimi bankirji, investitorji in 
potrošniki, ekonomski stroj pač lah
ko nevarno ustavi. Razen na oprije
mljivih virih sloni ekonomija tudi na 
optimizmu. Prav imaš tudi, ko praviš, 
da so najboljša sociala nova delovna 
mesta v realnem sektorju - saj, kot 
omenjaš, eno delovno mesto v grad
beništvu prinese še dve novi v drugih 
sektorjih ipd. To si povdarjal vsa leta 
in kakor je razvidno, pri tem si ostal 
konsistenten, trden, prepričan. Kot 
dolgoletnega prijatelja pa te moram 
opozoriti, da se tvoja konsistenca, pri 
dejstvu, ko opisuješ napore vlade RS 
- »črtanje načrtovanih investicij ne 
zadostuje več, potreben je boleč rez 
v pravice javnih uslužbencev in upo
kojencev« - ne izkaže več. Podprl si 
rebalans občinskega proračuna, v ka
terem ni sledu o bolečih rezih. Plače in 
nagrade funkcionarjev namreč še ve
dno rastejo. Po ta kostanj v žerjavico 
si, v občini Ajdovščina, očitno ne upa

nihče. Naslednje leto so namreč voli
tve in zdi se, daje pri tej zadevi bolje 
držati glavo v pesku. Ampak ta čas je 
zadnjica v zraku ... Si morda razmislil 
o predlogu, da se znižajo sejnine sve
tnikom za delež znižanja prihodkov ? 
Verjetno nisi imel časa prevetriti vseh 
odhodkov, npr. konto 4029 - dru
gi operativni stroški v višini skoraj 
800.000,00 €. Morda niti sam ne veš 
koliko podkupljive politike in točno 
kaj se skriva v vseh stroških in ko
liko bi se lahko na tem kontu privar
čevalo. Vem pa, da bi sam, kot skrben 
gospodar v svojem podjetju, ki ga kot 
poslovni partner izredno cenim, že 
zdavnaj prevetril razna tekoča vzdr
ževanja, npr. tekoče vzdrževanje raču
nalniškega sistema (brisanje virusov), 
konto 402510100 v višini 31.800 € le
tno, z indeksom 114,28. Te ni zbodla 
porast materialnih stroškov uprave 
z indeksom 104,41 in to v času, ko v 
gospodarstvu vsak mesec trepetamo, 
če bomo zbrali dovolj sredstev za pla
če za vse zaposlene?! V gospodarstvu 
smo prisiljeni varčevati. Od novembra 
lani si na Farni sam verjetno pregledal 
prejete fakture najmanj trikrat in iskal 
luknje, skozi katere brez potrebe odte
kajo cekini. Vem, da nimaš časa za vse 
obveznosti, ampak, dragi Aleksander, 
pod ta rebalans proračuna si se z de
belim pisalom podpisal tudi ti. In pre
vzel odgovornost. Ne pozabi - glasovi 
tvoje svetniške skupine lahko »posta
vijo ali odstavijo« stvari na mesto ali 
z mesta! Priporočam, da vztrajaš pri 
pregledu celotne odhodkovne strani 
in se pripraviš za dokaj verjetni, tretji 
letošnji rebalans, ki nas še čaka. Oba 
veva, da bi bil' tako več milijonski 
kredit, ki ga bo občina prvič v vlada
vini Poljšaka najela (do recesije in do

svojega zadnjega leta na oblasti, je bil 
namreč krčevito konservativno in iz
razito proti zadolževanju ?!? ), lahko 
manjši, oziroma bi se lahko ob istem 
kreditu, zaradi privarčevanega, nare
dilo več. Ko smo že pri tem - spomni 
se, kdaj in kolikokrat si pisal v našem 
časopisu, da so obrtne cone pomemb
ne in koliko zamujenih let te je Poljšak 
gladko ignoriral - če bi te poslušal, bi 
bile cone končane in parcele prodane 
par let pred recesijo in krediti ob po
večanem številu novih delovnih mest, 
vrnjeni. Tako pa se bojim, da bo obči
no prava »dohodninska« suša doletela 
v začetku naslednjega leta in da bo re
dnih prihodkov v letu 2010 še za dva 
do tri milijone manj in da se bo s kre
ditom, ki ga bomo vračali vsi, plače
valo tekoče računalniško vzdrževanje 
in mrtev tek delovanja občine same. 
Takrat te bom spomnil, dragi prijatelj, 
na tvoje besede, da gre za razvojno na
ravnan rebalans proračuna.

Za konec - projekt izgradnje predo
ra Ajdovščina - Idrija in Ajdovščina 
- morje (pod Krasom) je ključen ra
zvojni projekt te doline. O tem bomo v 
našem časopisu že v kratkem obsežno 
pisali. Zanj si si prizadeval, skupaj s 
stranko ZZP, kar nekaj let. Spomnim 
se tvoje jeze, ko ste kot ZZP neka
ko zlobirali sredstva pri vpletenih in 
sosednjih občinah za izdelavo študij, 
le pri Poljšaku ni šlo. Takrat si bil v 
opoziciji. Sedaj pa sta oba, kot enkrat 
že opisano, prijateljsko skupaj na vrhu 
Nanosa. A glej zlomka - od že spreje
tih 20 tisočih evrov za izdelavo študij 
si sedaj podprl štirikratno, 'razvojno' 
zmanjšanje na 5 tisoč. Tako smo zo
pet na začetku predora. Brez lučke. 
Tovariški pozdrav!

Mitja Tripkovič

občinski svet?

T /prašanje je bilo postavljeno jav- 
V no, na 31. seji občinskega sveta 

Ajdovščina, dne L oktobra 2009.
Svetnica iz vrst SDS Sonja Žgavc 

je spraševala sebe in vse prisotne, 
ali je smiselno vlagati toliko energije 
v delo občinskega sveta, če koalici
ja ne upošteva nobenega predloga in 
ne sprejme nobene pobude. Naj torej 
koalicija prevzame tudi vso odgovor
nost za stanje, v katerem se je Občina 
Ajdovščina znašla.

Kaj je pregrevalo ozračje in dvigova
lo ton razprav ?

L Vodenje seje, saj si župan dovoli 
komentirati vsako razpravo in vsa
ko izjavo, posegati v besedo in deli
ti navodila opozicijskim svetnikom. 
Vendar ne po strokovni plati. Niti po 
proceduralni ne. Za resnega opazoval
ca prej bliže burkaštvu.

2. Nespoštovanje poslovnika 
Občinskega sveta in Statuta občine 
Ajdovščina. Arogantno.

- Obravnava odlokov v dveh ločenih 
branjih je le redka izjema.

- O predlogih opozicijskih svetnikov 
se niti ne glasuje.

- Na vprašanja svetnikov ni odgovo
rov, ali so posredovani šele po večkra
tnem opozorilu.

3. Urejanje važnih občinskih zadev 
mimo sklepov Občinskega sveta.

Kdor koli bo odgovoril na ta članek, 
bo najprej zahteval dokaze. Vsaj taka 
je dosedanja praksa. Seveda se vsega, 
kar se dogaja na eni sami seji občin
skega sveta ne da opisati v prostorsko 
omejenem članku. Priporočam, da si 
za pokušino preberete zapisnike sej 
na spletni strani Občine Ajdovščina 
http://www.ajdovscina.si.

tnega siauiuna rtjuuvscina
/H n 111 m t Vdatume!):

-javni razpis za prenovo rio .
ga stadiona je bil objavljeri »f0lne, 
strani Občine Ajdovščina d 3 
?nnO' ne !2009;

- pogodba z izbranim ^
(Primorje d.d.) je bila slavnc.0Tajak' 
pisana 31. 8. 2009; nostnopo

- sklep o tem, kakšen nai k
smo sprejemali L 10. 2009; ° Stadl1

- ta sklep je predvideval b‘
drugačen poseg v z<iajSnji s,a^ 
je daleč od tega, kar nam je b'l 
stavljeno ob sprejemanju prveg*
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mamo danes.«
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nalno povzela novinarka Jr - 
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Takega sklepa opozicija 3:81 
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iz koalicije.
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Ne drži! Sodoben stadi d 
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svetnik iz koalicije, ki mi - 
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Amen
Alojzij Klemenčič, \,OC{
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mnema
Zmagovalka na 
'Kmetiji slavnih' je

ATamreč tista spoštovanja vredna 
IN dama, kije prostovoljno izstopila 
iz te štale. Za bike, krave, kakor tudi 
perjad, je značilno domovanje prav na 
kmetiji, zato je prav, da tam tudi osta
nejo. Ali ste že videli bika v hlačah? 
Dajte no! Nag teka po kmetiji gor in 
dol in njegovo edino bivanjsko poslan
stvo je, da plodi krave, njegova usoda 
pa, da iz njegovega početja nastanejo 
le navadna teleta. Za kmečko življenje 
je značilno, da je tudi najneumnejši 
kmet pametnejši od svojih bikov, krav 
in kur. To pa zaradi tega,ker je človek 
tudi duhovno bitje. Za večje domače 
živali, npr. bike, je značilno tudi, da 
imajo sicer precej večje možgane ka
kor navaden človek, vendar, ker niso 
duhovna bitja (popolna odsotnost 
^dia, aliz drugo besedo, popolna du- 
hovna bebavost), jih ne zmorejo upo- 

rab/jatij zato jim njihovo početje dolo
čajo in usmerjajo le nagoni.

Sedaj pa še nekaj besed o ljudeh na 
'Kmetiji', iz katere so napravili nudi
stično plažo. Če se nekdo gol razka
zuje otrokom, se temu reče spolno 
nadlegovanje, če se pa razkazuje ce

lemu svetu, seveda z otroki vred, se 
temu reče spolna svoboda. Človeštvo 
živi od hrane, že od vekomaj pridelane 
prav na takšnih ali drugačnih kmeti
jah. Nikjer ne bi moralo biti večjega 
spoštovanja, etike, dostojanstva ter 
spoštovanja do življenja, kot prav na 
kmetiji. Po svoje je tudi dobro, da je 
nastala ta oddaja, ker se ne bi moglo 
z večjo jasnostjo uvideti prepada med 
tistim, čemur se reče človek, in moral
no izprijenostjo tega sveta. Naj se le 
razgalijo,'estradniki', zlata teleta mo
derne dobe, lažni preroki, vsakokratni 
znanilci zatona civilizacij. Slavne lju
di se obožuje. Beseda obožuje je iz
peljanka besede 'slaviti kot Boga'. Ga 
slaviti, ljubiti, si želeti biti kot on, če 
ne gre drugače, biti v njegovi bližini 
ter se mu podrejati. Naj se le razgali
jo v vsej svoji narcisoidnosti, podlosti 
in hinavščini. Iz za človeštvo nepo
membnih stvari delajo svojo kariero 
ter s svojim početjem izkrivljajo obče
človeške vrednote.

Nasedati ugovorom posameznikov, 
daje človek svobodno bitje in da lah
ko počne, karkoli se mu zljubi, je za 
človeško družbo izjemno škodljivo. 
Na svet ga rodijo drugi, vse kar ga 
ohranja pri življenju - od hrane, biva
lišč, zdravstva, znanja, so mu pripra
vili in mu dali na uporabo drugi, ki so 
živeli pred njim. Posameznikov dolg 
do družbe je velik in neodtujljiv, saj je 
človek njen osnovni sestavni del. Zato 
je nujno, za obče dobro, takšne papir
nate bogove (tudi s takšnimi prispev
ki) redno klatiti z neba.

Marijan Božič

Slika ne laže
T agati se ne sme. Za tiste, ki živi- 
J—/jo od javnih sredstev, pa to velja 
še toliko bolj. A laž se pri (pre)dol- 

| goletnemu županu Poljšaku pojavlja 
i v različnih oblikah. Ko za ljudstvo v 
» časopisu napne delež evropskih sred- 
I štev s 37 na 82 % pri vodarni Hubelj 
w in ko ta nateg razkrijemo, prizna na-
■ pako. To ni laž, je napaka. V opravi-
■ čilo navede, daje nekje drugje, neko-
■ mu drugemu govoril po resnici?! Ko 
Rga svetnik SDS Troha vpraša, koliko 
»evropskih sredstev je v zadnjih osmih 
u detih pridobila občina Ajdovščina, po- 
Jlmeša čase. Pretekliku doda prihodnik 
j in številki pridobljenih sredstev doda

cekine iz prihodnosti, torej tiste, ko 
i bodo (upajmo) šele prišli do leta 2015, 

vse zato, da bi izgledal uspešnejši. 
Zakaj sploh imamo tri čase? Sem do
bil, dobivam, bom dobil. Tudi to ni 
bila županova laž .... Zgolj koncentra
cija časa .... Mimogrede - če ima za
sluge za bodoča sredstva, zakaj navaja 
h prišteva sredstva, uspehe, ki jih 
je pridobil in zanje podpisal pogod
be prejšnji župan Bavec (za vodovod 
Gora)? V zadnji, časopisni tabeli in
vesticij našteje 44 projektov, ki sta jih 

' sofinacirala država in Evropa. Garaže 
pri zdravstvenem domu, igrišče v 
Budanjah ipd. Vsak zase lahko oceni 
desetletni Poljšakov izplen - meni se 
zdi premajhen. A razložljiv. Na vrtu, 
med zemljo in polivinilastimi nebesi, 
ni projektov, niti zagotovil zanje. Tam

bivajo zgolj nadležne mušice. Ampak, 
da ne pozabimo - polemika se je za
čela pri izolaciji, evropskih zastavah, 
evroskepticizmu, slabi vesti in evrop
skemu denarju - zato prilagam (foto
kopija št. 1) prvotno tabelo, s katero 
je bilo svetniku Trohi odgovorjeno. 
Če npr. primerjamo seštevek prejetih 
sredstev, ki jih navaja župan za pro
jekt CČN (centralne čistilne napra
ve) in odgovor na naše vprašanje, ki 
nam ga je posredovala Služba vlade 
Republike Slovenije za regionalni ra
zvoj in evropske zadeve (fotokopija št. 
2 ), zopet lahko ugotovimo 'napako'. 
Tako, računsko. Kar seveda ni laž .... 
Je slučajno, da Služba vlade RS nava
ja nižji znesek od županove navedbe? 
Oziroma, da župan navaja višjega? 
So te napake posledica betežnosti 
ali pač skrbno načrtovano politično 
'pumpanje'? Ali kar obojega? Ne vem. 
Prepričan pa sem, da gre pri županu 
za sindrom izrazite volje do moči in 
oblasti, ki se kaže, ne samo v nepo
polni zaznavi konstrukcije realnosti, 
ampak tudi v večkrat zavestni pre
koračitvi mej dobrega okusa in nepo
štenem ravnanju. Ko smo že pri tem 
- prilagam (fotokopijo št. 3) zadnjo 
'kazen' oz. povrnitev vlagateljevih 
stroškov, ki so nastali v zvezi z revi
zijo, ki je doletela Občino Ajdovščina 
zaradi nezakonitega postopka pri jav
nem naročanju. Je to res prva taka 
kazen ? Bomo povrnitev nepotrebno

2004 ISPA VODOVOD 625.624.80 625.624,802003 OUVERTURE RlLKE-za tekočo porabo 
OUVERTURE RILKE-za investicije

17.057,00
739.239.05 756.296 05

2002 PHARE za CCN 763.645.47 763.645 47
2001 OUVERTURE RILKE-za tekočo porabo ^ 60.621.75 60.621.75
2000 OUVERTURE RILKE-za tekočo pora&t) 

PHARE zaCČN
50.928,75

S5434C49 305.477 24
// s fotokopija šf.I

763.645,47 € + 254.548,49 € = 1.018.193,96

- Sredstva občine Ajdovščine in prispevki krajanov: 565.004 EUR (11 %) - m 
EUR, krajani pa 77.081,86 EUR.

Hega^je Občina Ajdovščina prispevala 487.922,14

• Pri projektu izgradnje čistilne napraveJ£ffl^jdovščina (pogodba Phare 9911.01.01 s Primorjem d. d., ki seje iztekla v letu 
2002) je bilo izplačanih 900.000 EUR evropskih sredstev fproaram PHARE1. del investinifu v višini-1 qm mn fi ip c-t^ 
sofinancirali država (Ministrstvo za okolje in prostor) in občina.

Upamo, da vam bodo navedeni podatki v pomoč pri vašem delu.

Prijazen pozdrav,

Nina Omerza
Odnosi z javnostmi / Public Relations
Služba Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno politiko
Government Office for Local Self-Government and Regional Poiicy
Kotnikova ulica 28j
1000 Ljubljana - Slovenija ' OBH
Tel.: +386 1 400 55 55 |fg|Sgg
Faks: +386 1 400 55 35 M1H9
Email: nina.omerza@gov.si EVROPSKI SKLADI
Web: www.svlr.gov.si, ww w .euskladi.si c WWW.euskbcU.Sf

fotokopija št.2

PREJETO
DS -10-$0$

Republika Slavonija

Državna ruvi/ijska komisija za revizijo postopkov oddaje javnih naročil

SKLEP

Državna revizijska komisija za revizijo postopkov oddaje javnih naročil (v nadaljnjem 
besedilu: Državna revizijska komisija) je na podlagi 22. in 23. člena Zakona o reviziji 
postopkov javnega naročanja (Uradni list RS, št. 94/2007 ~ ZRPJN-UPB5; v nadaljevanju: 
ZRPJN) po Članici Sonji Drozdek-Šinko, ob sodelovanju svetovalke Nji ves Prelog, v 
postopku nadzora nad zakonitostjo postopka oddaje javnega naročila za HI

[začetega na podlagi zahtevka za revizijo, ki ga je vložila 
Jjružb^^^^l^HHHHHHI^^^HAidovščina, po pooblastilu zastopa

|v nadaljevanju: vlagatelj), zoper 
ravnanje naročnika Občina Ajdovščina, Cesta 5. maja 6a, Ajdovščina (v nadaljevanju: 
naročnik), dne 30.9.2009

sklenila:

1. Zahtevku za revizijo se ugodi tako, da se razveljavi naročnikova odločitev o izbiri 
najugodnejšega ponudnika, vsebovana v dokumentu Obvestilo o oddaji javnega 
naročila male vrednosti (št. 43026-15/2009), z dno 4.8.2009.

2. Zahtevi vlagatelja za povrnitev stroškov se delno ugodi. Naročnik je dolžan povrniti
vlagatelju stroške, nastale v zvezi zroku 15 dni od 
prejema tega sklepa, v primeru zamude z zakonskimi zamudnimi obrestmi, ki priČno 
teči naslednji dan po izteku roka določenega v tej točki. Višja stroškovna zahteva 
vlagatelja sc zavrne kot neutemeljena. fotokopija š#.3

nastalih stroškov plačali iz proračuna 
skupaj vsi občani, ali pač tisti, ki je 
zanjo kriv? Stran vrženih 1.084,00 € 
za občino verjetno res ni omembe vre
den denar, za večino ljudi pa!!! Tudi 
za najmanj 40 kulturnih in športnih 
društev, ki dobijo za celoletno delova
nje manj občinskih sredstev od, upam, 
da dovolj dokazane, pričujoče kazni. 
Prepričan sem, da bi bilo, če bi jurčka 
plačal predsednik komisije - župan 
sam, iz svojega žepa, takih 'napak' in 
zanj prislovičnih prilagoditev manj. In 
nenormalnih pritiskov na upravo, ki 
verjamem, želi delati dobro in pošte
no, tudi. Občinski svetnik Socialnih

demokratov Anton Šinigoj je vpraša
nje kazni in glob in varčevalnega na
črta občine sprožil že 26. marca letos, 
pa do danes (šest mesecev in pol) ura
dnega odgovora ni dobil. Sedaj, ko je 
župan javno izjavil, da glob in kazni 
v njegovem mandatu ni bilo, bi pa res 
lahko še svetnik dobil pisni odgovor 
na svetniško vprašanje. Samo da ne bo 
nadaljnih napak in fotokopije št. 4. Za 
konec. Vsakdo izmed nas, živih lju
di, se zlaže tu pa tam: In vsaka lažje 
napaka. Majhna laž, majhna napaka, 
velika laž, velika napaka. Je tisti, ki 
opozarja nanje, res lažnjivec? (se na
daljuje) Mitja Tripkovič

RADIO
N^VA
V^AJDOVŠČINA^/

106.9 in 94.8 MHz 

www. infoburja.si



6 šolska
Tretji obisk OŠ Dobravlje Obiskala nas je
na Danskem kraljica Karolina
Letos se je že tretja skupina učencev OŠ Dobravlje odpravila na Dansko, kjer smo obiskali »Vallekilde 
- Horve Friskole«.

Šolarji so ponovno sedli v šolske klopi, predšolski otrocj pQ ^ 
napolnili igralnice s smehom in norčijami.

rT~'o je podeželska privatna šola, 
1 ki je od Kobenhavna oddalje

na približno osemdeset kilometrov. 
Obiskuje jo okoli sto šestdeset učen
cev. Razlikuje se od mnogih danskih 
šol, nam, ki jo obiščemo od bolj daleč, 
pa se zdi še bolj drugačna in posebna.

Vsak obisk je izkušnja zase. Ne 
samo za učence, tudi za učiteljice, ki 
jih spremljamo. Sama sem letos imela 
priložnost že drugič potovati z njimi 
in pričakovala sem nekaj podobnega 
kot lani.

Prva razlika je bila posledica spre
menjenega voznega reda letalske 
družbe. Odločiti smo se morali ali naj 
bivanje na Danskem za dan skrajšamo 
ali podaljšamo. Po posvetu z Lisbeth, 
ravnateljico danske šole, smo se raje 
odločili za dan več. Pot navsezadnje 
ni tako kratka, pa tudi lanska izku
šnja je govorila temu v prid. Učenci so 
namreč potrebovali nekaj časa, da so 
prebili led in navezali stike. Ko je bil 
čas za odhod, se je nekaterim zdelo, 
da smo šele prišli in da odhajamo, ko 
je najlepše.

Na dan prihoda so nas na letališču 
pričakali trije od staršev s svojimi 
otroki, ki so prišli, da nas odpeljejo v 
Vallekilde. Že med potjo me je prese
netilo, kako hitro se je v avtu razvil 
klepet, kako so si naši učenci in nji
hova danska vrstnica razložili vse, kar 
so si želeli povedati, in koliko so se v 
tem času nasmejali. Ko smo prispeli 
do šole, pa so se nekateri kar objeli s 
svojimi gostitelji, kot da bi po dolgem 
času srečali stare prijatelje. Pogovor 
je stekel, naš obisk se je začel čudo
vito.

bile vse ribe očiščene. Poleg dimlje
nih rib smo ta dan imeli za kosilo tudi 
juho iz rakcev in kruh, ki smo ga prav 
tako sami spekli. Skupina učencev pa 
je medtem naredila splav, kije na kon
cu prestal preizkušnjo v vodi.

V torek smo se skupaj podali v 
Roskilde in Kobenhaven. Ogledali 
smo si vikinški muzej, prestolnico 
pa smo si ogledali s krova turistične 
ladjice.

V sredo so učenci prišli v šolo malce 
kasneje, saj so njihovi danski vrstniki 
imeli zjutraj pripravo na birmo, kate

buh in ugotoviti, kaj je v njem tako ču
dnega, da ga tako strašansko boli. Na 
trebuhu pod anorakom je imel skrbno 
zložene klobase, (pravzaprav črevo, 
polnjeno z neko kašo - posebej za to 
priložnost), vse skupaj je bilo ravno 
prav mehko, sluzasto in prave tempe
rature. Ne smete pozabiti, da je bilo 
temno, le nekoliko smo si lahko po
magali z žepno svetilko, pa še to šele 
potem, ko smo ugotovili vir njegovih 
težav: našli smo zobno krtačko, očala 
in ščipalnik za nohte.

Otroci so tisti večer prehodili ka
kšnih sedem kilometrov, preden so 
odkrili zaklad: škatlo sladkarij. Celo 
tisti, ki jih je bilo.malce bolj strah, so 
na koncu priznali, da so se imeli lepo. 
Sledil pa je večerni prigrizek z mno
gimi danskimi dobrotami. Ogromno 
dela so v pripravo tega večera vložili 
predvsem starši. Pripravili so vse po
staje, na njih so bili ves večer, pa tudi 
prigrizek je bil plod njihovega dela. In 
tudi zabavali so se vsaj tako kot lovci 
na zaklad.

V naslednjih dneh so sledile še de
lavnice, igre v gozdu in obisk srednje
veške vasi, kjer nam je Erik Rdeči 
opisal vikinško življenje v srednjem 
veku, njegova kuharica nas je nauči
la skuhati eno od jedi iz tistega časa, 
fantje pa so se učili metati sulico in

ll§p^

Program celega tedna bil pester. 
Nekatere stvari se ponovijo vsako 
leto, a tako je tudi najbolj prav. Ne gre, 
da ne bi obiskali prestolnice s slavno 
morsko deklico ali muzeja o slavnih 
Vikingih, ki so osvajali svet.

V ponedeljek smo imeli v šolo v na
ravi. Tam sta nam dva učitelja prikaza
la način lova in priprave rakov in rib. 
Tako naši učenci kot tudi danski so se 
le stežka lotili čiščenja, bilo je nekaj 
vreščanja in nejevere, a nazadnje so

re so se tokrat udeležili tudi oni. Tako 
se je pouk zanje začel ob desetih. Pri 
angleščini so morali v skupinah na 
kratko dramatizirati tri Andersenove 
pravljice. Nekateri so se res dobro od
rezali, rezultat pa je bil predvsem pre
cej smešen.

Zvečer so gostitelji naše otroke pre
senetili s pravim pravcatim lovom na 
zaklad. To je bil večer strašnih ljudi, 
pajkov in trolov. Starši dapskih otrok 
so pripravili osem postaj, ki so bile 
označene s svetilkami iz buč. Pri vsa
ki postaji so skupino najprej prestraši
li, potem pa soji zadali nalogo. Pri eni 
so morali učenci 'groznega moža1, ki 
seje skrival med drevesi, najprej ujeti, 
nato mu iz žepa vzeti piščalko in zapi
skati nanjo. Drugod je bilo treba nape
ti možgane, sestaviti sestavljanko, od
govoriti na vprašanje ali rešiti uganko 
in celo šteti grobove na starodavnem 
pokopališču.

Mnogim je najbolj ostala v spominu 
postaja, kjer sta sedela dva krvaveča 
siromaka -dekle je imelo »luknjo v 
glavi«, moški pa je otrokom pomolil 
list, na katerem je bila zapisana njiho
va naloga: seči je treba v njegov tre-

"V TVrhpolju domujejo dve skupini
V predšolskih otrok; mlajši Polžki 

in starejši Palčki.
Vsi so v novo šolsko leto vstopili 

polni dobre volje, vedoželjni in pri
pravljeni na nova spoznanja. V obeh 
skupinah bomo celo letošnje šolsko 
leto skozi različne dejavnosti spo
znavali sadje. In ker jc bil ravno čas 
trgatve, ko so otroci pridno pomaga
jo svojim staršem, smo pri Palčkih v 
goste povabili našo sosedo, vinsko

kraljico Slovenije Karolino ^ 
Karolina nas kot bodoča -- 
večkrat obišče in se druži 
Otroci so se z njo PogovarjaD * 
stah grozdja, kije doma v Vrh ' ' 
vinogradih, trgačih, moštu i P°' 
Skupaj s Karolino so se uaiT' r 
deklamacijo Grozdek. Otroc' 1 
nad kraljico Karolino navdu'- SC 
jo z zanimanjem poslušali in^1 
vljali vprašanja. -*1 P

vzgojiteljica A/

Priznanje
Studenčku
Glasilo studenček iz Centra za izobraževanje, rehabilJt ~
usposabljanje Vipava je s svojimi zanimivimi in pestrimi lit aC,*0y
ter likovnimi prispevki tudi letos prepričalo komisijo in tak61"0™1^ 
srečanju specialnih in rehabilitacijskih pedagogov Slove,y- 
25. septembra 2009 potekalo v Velenju, že tretje leto 2Q l,e' fj( 
prejelo priznanje za najkvalitetnejše glasilo zavodov 510x7°^!"*

streljati z lokom.
Omenila sem že, da so se otroci ta

koj zelo povezali. Vzrok je morda 
tudi v tem, da smo za priprave prav
zaprav imeli nekoliko premalo časa. 
Dokončno odločitev, da bo izmenja
va potekala tudi v tem šolskem letu, 
so na Danskem sprejeli šele konec 
maja. Učiteljice smo potem poskrbe
le le za eno pismo v vsako smer, kar 
nikakor ni veliko. Kmalu smo ugoto
vili, da so učenci sami poiskali stik 
na Facebooku in MSN - ju. Očitno je 
bil to za njih najbolj naraven način 
komunikacije in hkrati najbolj ne
prisiljen. Ob vseh pasteh interneta in 
klepetalnic je ustrezna uporaba nove 
tehnologije torej vendarle lahko zelo 
koristna. In že od vsega začetka se je 
dogajalo to, kar je glavni namen izme
njave: spoznavanje drugih in uporaba 
angleščine brez strahu. Na Facebooku 
in MSN - ju je tudi zdaj zelo živahno, 
saj smo se od novih prijateljev tež
ko poslovili in komaj čakamo, da se 
bomo junija spet srečali. Takrat nas 
bodo obiskali oni in veselimo se že, 
da bomo skupaj preživeli še en prelep 
teden. Danica Krapež

O icer so bila glasila že večkrat na
dgrajena, med drugim mu je bilo 
podeljeno tudi priznanje za stalno 
kvaliteto. Na natečaj je prispelo triin
dvajset glasil zavodov Slovenije, med 
katerimi je komisija za izbor najkvali
tetnejših otroških in mladinskih glasil 
zavodov Slovenije podelila priznanja 
šestim najboljšim.

Glasilo studenček izide vsako leto 
ob koncu šolskega leta in predstavlja 
pisano paleto zapisanih in ilustriranih 
prispevkov o prireditvah, dogodkih 
in doživljajih v ustanovi in izven nje. 
Prispevki so nastajali sproti v okvi
ru literarno - novinarskega krožka 
ter v okviru vzgojnoizobraževalnega

dela ob pomoči in vode 
vzgojiteljic. Letošnje h 
spevki zbrani v rubrika

- Zgodilo se nam je ..
- Oh, ta ljubezen ...
- Šport za prosti čas ii
- Fotogalerija motiv< 

objektiv fotoaparata uj 
grafskega krožka.

Iskrene čestitke vser 
marljivost in vztrajn

do vsem sKupaj pot: 

dobro in hrati vzpod 

boljši.



šolska 7

Osnovna šola Šturje se 
povezuje z okoljem

'J? učiteli' OŠ Šturje Ajdovščina se vključujemo v različne dejavnosti, ki so organizirane v 
naš!.0p° na ta način povezujemo šolo z resničnim življenjem in učence pripravljamo na

soboto, 17. septembra, smo se 
udeležili slovesnosti ob svetov- 

y nem dnevu miru, ki so jo slovenske 
jj veteranske in domoljubne organizaci- 
jj je in društva pripravili pri spomeniku 
.. na Velikem Cerju. Prisluhnili smo 

prireditvi in slavnostnemu govorniku 
i ~ predsedniku Republike Slovenije, 

dr. Danilu Turku.
septembra je bilo na šoli regij- 

tekmovanje za 'Male sive celice'. 
Tekmovalo je 28 ekip s štirinajstih se- 
verfloprifnorskih šol. Naši učenci Tine 

%ec, Meta Marc in Martin Praček so 
SJ' Priborili nastop na RTV Slovenija, 
ki bo v januarju prihodnje leto.

so se zbrali učenci z matične in po
družnične šole. S tem projektom naj 
bi med najmlajšimi vzbudili zanima
nje za šport.

V četrtek, 1. oktobra, so naši atleti

Obiskovalci si bodo lahko ogleda
li najlepše astronomske fotografije, 
posnete z največjimi profesionalnimi 
teleskopi. Med njimi so razstavljene 
tudi najboljše fotografije slovenskih 
amaterskih astronomov.

V večernih urah, od 19.00 do 22.00, 
bo ves teden mogoče opazovati nebo. 
Kdor bo želel, bo lahko opazoval pla
net Jupiter in njegove lune ter druge 
skrivnosti večernega neba. V okviru 
projekta Galilejeve noči bomo poka
zali zanimivosti, kot jih je pred 400 
leti opazoval Galileo Galilei.

V četrtek, 22. oktobra, bo astronom
ski večer potekal na Srednji šoli Veno 
Pilon Ajdovščina.

Skrb za lastno varnost
Mednarodni teden otroka, ki je po

tekal pod geslom otrokove koristi - 
glavno vodilo, smo obeležili na pose
ben način.

Ker se kljub prometnim znakom, ki 
voznikom prepovedujejo vožnjo po 
cesti mimo šole, pred šolo vsakodnev
no odvija precej gost promet, smo se

V petek, 25. septembra, smo na po- 
f dtužnični šoli v Budanjah sklenili 

projekt z naslovom Delovanje budanj- 
ske dramske skupine. Ob tej priložno
sti smo v avli šole odprli razstavo, na 
kateri sije mogoče ogledati fotografije 
gledaliških predstav, odigranih v pre
teklih sezonah.
Izdali smo tudi zgoščenko z anekdo

tami, ki so nam jih povedali nekdanji 
igralci, ter brošuro, v kateri je prika
zano delovanje budanjske gledališke 
skupine od konca druge svetovne voj
ne do danes.

Tudi v letošnjem šolskem letu or
ganiziramo pohode za učence, starše 
in učitelje. Pomagajo nam vodniki 
Planinskega društva Ajdovščina. 26. 
septembra 2009 se je prvega pohoda 

Hj- iz Črnič na Ravne nad Črničami,
■ ij od tam do Svetega Pavla ter šole v 
i l Vrtovinu - udeležilo 57 pohodnikov. 

Ker je prvi pohod uspel v vseh po
gledih - imeli smo lepo vreme, veliko 
dobre volje in udeležencev, pričaku
jemo, da bo tudi na naslednjem lepo. 

j' Vabljeni torej na drugi letošnji po
lj- hod, ki bo v soboto, 24. oktobra, na 

Kokoško nad Divačo.
1) V ponedeljek, 28. septembra, je 

■f Športna zveza Ajdovščina v sode- 
lovanju z Olimpijskim komitejem 

0* Slovenije ter ob podpori Fundacije za 
i'f šport in Občine Ajdovščina za naše 

učence od 1. do 4. razreda pripravila 
Mini olimpijado. Na igrišču pred šolo

nastopili na področnem ekipnem tek
movanju OŠ v atletiki v Novi Gorici. 
Za to tekmovanje so oblekli nove dre
se, ki jih je šoli pomagalo kupiti pod
jetje Incom d. o. o. iz Ajdovščine.

Napovedujemo in vabi
mo...

Od 19. do 23. novembra 2009 bodo 
na šoli potekale prireditve v okviru 
tedna astronomije.

V avli šole bo ves teden na ogled 
razstava z naslovom Od Zemlje do ve
solja, ki je nastala v okviru projekta 
Mednarodno leto Astronomije in go
stuje v različnih krajih po Sloveniji.

odločili, da bomo voznike opozorili, 
naj upoštevajo pravila. V petek, 9. ok
tobra 2009, smo se učenci in učitelji 
med glavnim odmorom postavili na 
pločnik ob cesti in tako opozorili vo
znike nase.

Zaradi prometa, ki poteka mimo 
šole, so namreč naše dejavnosti mno
gokrat okrnjene, prehajanje na igrišče 
pred šolo pa je zelo nevarno.

Ker je življenje največja vrednota, 
šturski šolarji prosimo voznike, naj ne 
vozijo po cesti, ki vodi mimo šole, in 
tako omogočijo varno gibanje za vse 
nas.

Učenci in učitelji OŠ Šturje

Barvni linorez 
Mance Trošt z 
nagrado
Osnovna šola Danila Lokarja Ajdovščina je tudi letos uspešno 
sodelovala na grafičnem bienalu v Žalcu, tokrat že 14. po vrsti. 
Glavno vodilo je bila črka kot element likovne igre.

slikarjev, uvrstila tudi barvni linorez 
Mance Trošt iz 8. b, kiji je v petek, 9. 
oktobra, priznanje in medaljo izročil 
častni predsednik bienala, magister 
likovnih umetnosti Klavdij Tutta.

Poleg Mance so se na razstavo s svo
jimi grafičnimi listi uvrstili še nasle
dnji učenci in učenke: Jakob Krečič, 
9.c, Rebeka Kobal 8.b, Ana Bolčina
7. a, Domen Slokar 8.b, Ela Kranjc
8. b, Veronika Nabergoj 9.a, Lea Kobal 
7.b, Maja Marc 8.a, Andrej Petrič 8.a, 
Natalja Marc 7.a ter Helena Koruza, 
Aleksandra Petkovič, Jure Kogoj in 
Manca Bolčina, ki so lani zaključi
li 9.r.IJstvarjali so pod mentorstvom 
Nataše Rupnik.

' X naše šole smo poslali veliko gra- Priznanje so si prislužili tudi učen- 
Z_/fičnih listov v različnih tehnikah, ci in učenke 2. r : Pavel Kerkoč, Mija 
Strokovna komisija je prejela 1115 Ostojič, Katjuša Marc pod mentor- 
grafičnih listov in izmed njih izbrala stvom Vanese Pev Stibilj in Anite 
500 grafik za razstavo in 10 grafik, ki Gaberšček ter Hana Valič in Sumeja 
so prejele posebno nagrado. Halilovič pod mentorstvom Saše

Med teh prvih deset je komisija, se- Kravos in Keti Bratina, 
stavljena iz eminentnih slovesnkih Nataša Rupnik

V£L£AP MŽlKlplKC, lo.e.

Lokavac 130 F, 5270 Ajdovščina
radovan. v®likon ja0velrad. si Gani 051 683 103

-GRADBENIŠTVO, VSE VRSTE VISOKIH IN NIZKIH GRADENJ 
-IZVAJANJE NADZORA
-STORITVE Z GRADBENO MEHANIZACIJO v
-ODSTRANJEVANJE CEMENTNO AZBESTNIH OBLOG (salonit)

Skupina / ; ^
j •mm’ jr

.... ^
\

Veliko zabave po ugodni ceni
Zakaj bi plačevali več kot je potrebno?!

TELEVIZIJA

INTERNET

TRIO PAKETI že za 22 €/mesec
OSNOVNI 22 €/mesec 

LAHKI 26 €/mesec 

RAZŠIRJEN 32 €/mesec 

SIMETRIČNI 36 €/mesec 

PLUS 38€/mesec 

DRUŽINSKI 42€/mesec 

ULTRA 50 €/mesec

DUO že za 1 4 €/mesec

PRI VAŠEM KABELSKEM OPERATERJU

TELEFONIJA

Dan'0'

Novi naročniki, ki sklenete pogodbo za 
TRIO PAKET do 31.12.2009 oz. 
do porabe zalog, prejmete darilo 
- prenosni telefon Panasonic KX-TG1311 
(ob vezavi za 12 mesecev).

Tel: (01)8100210 www.omrezje.si
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NAGRADNI NATEČAJ

mladi IN
turizem
□ krogla MIZA
Mladinski center Hiša mladih Ajdovščina, v sodelovanju z 
Mladinskim svetom Ajdovščina, pripravlja projekt »Mladi m turi
zem«, ki vsebuje okroglo mizo, nagradni natečaj in anketo med
srednješolci.

/"letu 2010 bo v Ajdovščini, na-
V tančneje v športno rekreacijskem 

centru Pale, zaživel prvi mladinski 
hotel (youth hostel), kar bo zagotovo 
močna popestritev turistične ponudbe 
našega mesta, obenem pa izziv vsem 
sodelujočim v projektu, da mladinski 
hotel ne bo sameval.

V ta namen Mladinski center pri
pravlja okroglo mizo, katere namen 
je mlade pobližje seznaniti s tem 
projektom in izzivom ter jim hkra
ti ponuditi priložnost, da se aktivno 
vključijo v turistično dejavnost mesta 
Ajdovščina.

NAGRADNI NATEČAJ

»VIKEND V AJDOVŠČI
NI«

Mladinski center »Hiša mladih« 
Ajdovščina v sodelovanju z Občino 
Ajdovščina in Mladinskim svetom 
Ajdovščina, v okviru projekta »Mladi 
in turizem« razpisuje javni nagradni 
natečaj za najboljši predlog »Vikend 
v Ajdovščini«.

TEMA NAGRADNEGA 
NATEČAJA

Izhodišče natečaja je zgodba dveh 
mladih turistov iz Evropske unije, ki 
sta prispela v Ajdovščino, se nastanila 
v Mladinskemu hotelu in želita.pri nas 
preživet lep in zanimiv vikend.

Prispevek mora vsebovati celovito 
aktivno turistično ponudbo na obmo
čju Občine Ajdovščina, odjutra do ve
čera. Kdor sodeluje na natečaju si lah
ko sam izbere letni čas v katerem sta 
turista pri nas, lahko poljubno izbira 
športne aktivnosti, prireditve, lahko 
doda fotografijo ali zemljevid, skratka 
karkoli se domišljija domisli.

Podajte svojo vizijo, kaj naj 
Ajdovščina ponudi, predvsem mla
dim, turistom, ki nas obiščejo.

NATEČAJNI POGOJI
Gradivo za nagradni natečaj si lah

ko prenesete s spletne strani www.

ima
mladinski svet
Ajdovščina

zem«.

mladi
Vsi smo bili otroci • • •

Vipavska dolina, oktobra 2009 - V prvem tednu meseca oktobra po svetu obeležujemo Teder| otro, 
ka, v okviru katerega se organizirajo različni prostočasni in razvedrilni programi prav zanj©. Tudi 
našo dolino je, tako kot vse ostale večje kraje po Sloveniji, preplavil slogan letošnjega tedna otrokd 
- 'Otrokove koristi - glavno vodilo'.

mc-hisamladih.si, lahko zaprosi
te zanj na elektronskem naslovu 
mc.hisamladih@gmail.com ali pa nas 
za več informacij pokličete na telefon
sko številko 041 - 945-392.

Natečaj je namenjen izključno mla
dim do 19. leta starosti, občanom 
Ajdovščine. Vsak lahko na natečaju 
sodeluje z največ enim prispevkom, 
lahko pa natečaju sodelujete tudi kot 
skupina (največ 5. članov).

Turistični paket mora vsebovati iz
ključno ponudbo na območju Občine 
Ajdovščina.

AVTORSTVO
Kdor sodeluje na natečaju, dovo

ljuje objavo njegovega projekta obja
vo na spletnih straneh Mladinskega' 
centra, Mladinskega sveta in Občine 
Ajdovščina, v časopisju in drugih pu
blikacijah ter s tem dovoljuje vpogled 
vsem ostalim zainteresiranim. Izbrani 
projekti bodo objavljeni v posebnih 
publikacijah, kar bo končni izdelek 
celovitega projekta »Mladi in turi-

čin, saj so le ta nastajala iz odri d Mi 
materiala. Spretni prstki rratšjh tjj 
pa so imeli možnost ustvariti tnr1°?S 
in uporabne šatuljice. ■

Dogajanje je dopolnil Še Ogied .J 
stave gledališča Fru - fru in ud

<

na extemporu v Piranu. 4q ^ ■ .« 
ustvarjalo na temo letošnjega . 
ga parlamenta 'Stereotipi,
HicVnminnnifl Nastala ^ _ **diskriminacija1. Nastala so č 
dela, ki jih nameravajo v n 
ajdovskega Medobčinskega 
prijateljev mladine, ki se je
nri nrinrnvi in izveHKi _ tei* ^

sllkarjent, jil>

izkazalo, tudi razstaviti. p0 d 
priznanj nadarjenim slik- - 
je čakala še ena avantura
barko do čudovitega Obt^o^j
Portoroža.

/^Vtroci - naša prihodnost in naše 
VV največje bogastvo, so najbolj kr
hek del verige življenja, zato potrebu
jejo močno ozadje, veliko podpore in 
pravične pogoje, žal pa so prav ti (pre) 
velikokrat kršeni, neizpolnjeni. Prav 
širjenje takih misli vodi vsakoletni 
teden posvečen tej starostni skupini. 
Tudi na Medobčinskem društvu prija
teljev mladine Ajdovščina so mladim 
namenili posebno pozornost. Zanje 
so pripravili predavanje - s pomočjo 
Latvijk Zande Brikmane in Aline 
Asberga Nabergoj (prva je prostovolj
ka EU, druga se j k nam omožila) so 
spoznavali njuno domovino državo 
Latvijo. Predavanje je na koncu do
polnilo izdelovanje pikapolonic, ki so 
nacionalna žuželka te države.

Otroci so lahko sodelovali tudi v 
ustvarjalnih delavnicah, kjer so sku
paj z Jano Humar in Marto Trebižan 
izdelovali tablice z avtoportretom. Te 
so zdaj dobile prav posebno mesto, saj 
visijo na vratih sob mladih umetnikov. 
V tednu otroka so šolarji izdelovali

tudi glasbila in to na zelo zanimiv na-

Naj se brezskrbnost in vesel' M
veli skozi mlade v teh dneh t
nost. ki jim je bila namenjena^r^z! 
jo na celo leto! p ■ a'ra2sif|

A

I p ZAVOD ZA
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NAGRADE
Strokovna, petčlanska, komisija bo 

izbrala tri najboljše prispevke in jih 
nagradila:

L nagrada - 100 eur + darilni 
paket

2. nagrada - 50 eur + darilni 
paket

3. nagrada - 50 eur + darilni 
paket

PRIPRAVA IZDELKA;
Vaše projekte lahko oddate v pisni 

ali elektronski obliki. V pisni obliki 
ji pošljite na naslov Zavod za šport 
Ajdovščina, Cesta 5. maja 14/a, 5270 
Ajdovščina s pripisom »Mladinski 
center-nagradni natečaj«, v elektron
ski obliki pa na elektronski naslov; 
mcnagradninatecaj@gmail.com.

Prispevke sprejemamo do vključno 
petka, 20. novembra 2009.

ŽIRIJA;
Odločitev petčlanske strokovne žiri

je bo dokončna in se nanjo ne bo mo
goče pritožiti. Komisijo sestavlja pet 
članov.

Kriterij izbora je vsebinska in pestra 
dovršenost projekta.

Jesenski program 2009
Mladinski Center Hiša mladih letošnjo jesen organizira širok spekter prostočasnih, kreat- jf 
ustvarjalnih delavnic in projektov, z namenom, da mlade spodbudi k spontanemu ^zvijcjrjj^ 
domišljije in vključevanju v lokalno skupnost, na področjih, zanimivih za mlade. 1 0s5

'VTekatere delavnice na našem 
centru že potekajo. Ena takih je 

delavnica na temo Rešimo zemljo. Z 
ozaveščanjem mladih o problema
tikah današnjega sveta izdelujemo 
kolaže na različne teme človekovega 
ogrožanja planeta, izdelujemo iz
delke iz odpadnega materiala, papir 
idr. Delavnice potekajo vsak delav
nik med 6. oktobrom in 25. novem
brom, med 13. in 17. uro, v prostorih 
Mladinskega centra (stara vojašnica 
Srečka Kosovela na Ribniku).

Naslednja zadeva na našem mladin
skem centru je Skupina kreativa. Želja 
Mladinskega centra je ustanoviti sku
pino med mladimi, ki že ima določene 
ideje oz. cilje, a jih ne zmore uresniči
ti. Skratka, pozivamo mlade, ki imate 
idejo in ne veste kako bi jo uresničili, 
mlade, ki se radi izražate in ne najde
te pravega načina, mlade, ki bi želeli

sodelovati pri organizaciji dogodkov v 
lokalni skupnosti, mlade, ki odkrivate 
pri sebi umetniško žilico in bi se želeli 
predstaviti tudi širši javnosti itd.

So ti všeč besede? Pišeš pesmi, četu
di naskrivaj? Ali spletaš pustolovske 
dogodivščine? Imaš talent? Imaš do
mišljijo? Če so tvoji odgovori na nasle
dnja vprašanja pritrdilni, je Mladinski 
center Hiša mladih pravi naslov zate. 
Iščemo namreč literarne navdušence 
med mladimi, ki bi se želeli udeležiti 
literarnih delavnic, s poudarkom na 
ustvarjalnosti, spontanosti, domišljiji. 
Voditeljica tečaja, mlada pisateljica 
Ivana Kobal, se bo posvetila vsakemu 
udeležencu posebej, ki bo tako imel 
možnost napredovanja pri svojem 
ustvarjanju in dojemanju umetnosti 
besed. Delavnica bo predvidoma po
tekala ob petkih zvečer (ob 19.00) ali 
po dogovoru z udeleženci.

"O, v mladih brezah je tiSoe ži If
za vse tiste, ki ne znajo živet' J 
in le mimo življenja gredo 1 
kot slepci in zagrenjeni poeti '
(L K.)
V času jesenskih počitnic r,a v#'

mlade (od 15 leta starosti dal x • 
udeležile tridnevnih teCajev ^
DJ tečaja. Tečaja bosta potek ;
černih urah, v prostorih Mlad'3 Id 
centa. Cena vsakeon

J e prevcenta. Cena vsakega tečaja j 
doma 20 eur na udeleženca Ia^rei 
tečaj. Če se torej želite nauči!1- 6 itečaj. Le se torej zel,te naučiti os/ 
teh dveh veščin, se oglasite na V 
Mladinskem centru oz. nas n -~^la (
05/368-93-83 oz. Odl^slf^*^,.
mc.hisamladih@gmail.com allwr
»ste dobili tudi vse nntr^K« „ _ rste dobili tudi vse potrebne inf ^ r 
je o celotnem programu MlnJ^1?!
centra (www.mc-hisamladih si)15

; P>'ipra^ 
Polona BrJ

------------------------------ ----- ----------/
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Crn trn končal dirkati!
Brez skrbi - fantje in dekleta iz Črnega trna bodo še pedalirali in tudi delali, končali so le letošnjo 
uradno te movalno sezono. V soboto, 10. oktobra, je v Ložicah pri Plavah potekalo še zadnje tek
movanje o a a Slovenije v 4 krosu, kjer smo videli dres Črnega trna v vseh kategorijah.

\Ta novi, letos odprti progi Luku 
IN Krs v Ložicah seje na startu zvr
stila smetana gorskega kolesarstva v 
Sloveniji, tretjina tekmovalcev pa je 
bila prav iz vrst ajdovskega kluba.

Iz Ajdovščine je bil tudi glavnega 
sodnik tekmovanja (Egon Bajc), pa 
še štartna vrata so bila ajdovska. »Kot 
da bi bili doma,« je bilo slišati pod aj
dovskim šotorom. Vzdušje je bilo pri
jetno, pa vendar napeto. Resda nihče 
iz ajdovskega kluba ni osvojil prvega 
tnesta> apokalov seje na koncu vsee- 
noaabralo za poln jerbas.
Med člani in mladinci sta se 

Velenjčana v črntrnovskem dresu, 
Miran Vauh in Klemen Arlič, povzpe
la na tretjo stopničko, Andrej Bratina, 
Vid Kovač, Janez Turk, Matija Stupar 
m Jani Pučka pa so zasedli mesta od 
5 do 9. Mitja Ergaver in Kris Kodelja 
sta bila v kategoriji U -15 drugi in 
fretji, bronasta je bila tudi Polona 
Lavrenčič med ženskami.

Ob koncu tekmovalnega dela je se
veda primeren čas za oceno celotne 
sezone. Komaj tri leta staro društvo 
iz Ajdovščine je v letošnji sezoni do
kazalo, da se vztrajno delo z mladi
mi obrestuje. Mladi tekmovalci so v 
svojih starostnih skupinah dodobra 
pretresli slovensko konkurenco. S po
nosom pa ugotavljajo tudi, da se glas o 
kakovosti društva širi tudi izven meja 
občine in tako že sedaj v zelenem dre
su Črnega trna vozi pet tekmovalcev 
od drugod, pri čemer zanimanje še ne 
Jojenja.

Klavdij Blažko, predsednik dru
štva KK Črn trn: »Uradno sezono 
smo zaključili z lovorikami - tako 
organizatorskimi, kot tekmovalnimi. 
Imamo državne prvake, zmagovalce 
skupnega seštevka pokala, državne 
reprezentante, zmagovalce različnih 
tekmovanj .... Bili smo izredno aktiv
ni - izpeljali smo evropsko prvenstvo, 
tekmo za pokal Slovenije, tabor gor

tekmovalnega miru in več možnosti 
za načrtovanje dejavnosti v naslednji 
sezoni. Teh bo kar precej. Računamo 
na to, da bomo v sezoni 2010 našo že 
tako močno ekipo še dodatno okrepili 
in začeli bolj vlagati v naše tekmo
valce. Sredstva so se doslej zlivala v 
poligone in prireditve, zdaj je čas za 
opremo, ki je še kako pomembna, za 
doseganje vidnejših rezultatov tudi na 
mednarodnih tekmovanjih. Vsekakor 
pa bomo še enkrat letos v Ajdovščini 
zbrali vso gorsko - kolesarsko elito in 
tudi najmlajše in sicer na zabavnem, 
zdaj že tradicionalnem decembrskem 
božičnem dvoboju.«

Z dosežki je zadovoljen tudi Aljaž 
Kodrič, kapetan ekipe KK Črn trn: 
»Ekipa KK Črn trn je od lani do 
letos pokazala izreden napredek. 
Tekmovalci v mlajših kategorijah so 
svoje znanje in tehniko nadgrajevali 
celo leto. Med mladinci so se najbolj 
izkazali Janez Turk, Andrej Bratina 
in Matija Stupar. Drugo leto bodo ti 
fantje tekmovali v kategoriji članov, 
kjer je konkurenca izredno močna, 
ampak sem prepričan, da se bodo re
dno uvrščali med prvih osem ali deset 
tekmovalcev. Letos je ekipa dobila kar 
nekaj mladincev (Pučka, Jejčič, Arlič, 
Kovač, Lebar), ki z vsako tekmo pri
dobivajo izkušnje in bodo v naslednji 
sezoni zagotovo ogrožali svojo kon

skega kolesarstva za otroke in mladi
no ... Na vse dosežke smo ponosni. 
Zima bo zdaj v društvo prinesla nekaj

MESNICE in
PREDELAVA MESA

Rovtar
ROSTEP d.o.o. Potoče

- MLADO GOVEJE STEGNO BREZ KOSTI 7,30 € za KG

/ ' SVINJSKI HRBET BREZ KOSTI ( PRATA ) 6,90 € za KG

l1’ -PURANJI FILE
fl 6,90 € za KG

fl - MORTADELA 3,99 € za KG

- MILANSKA SALAMA V KOSU 9,50 € za KG

- OGRSKA SALAMA V KOSU 9,50 € za KG

kurenco. Omeniti moram, da smo bili 
vsi člani zelo delavni. Na progi smo 
uvedli veliko novosti. Vožnja po pre
novljenih delih proge je zdaj bolj za
nimiva za tekmovalce, predvsem pa 
za gledalce, ki vidijo več atraktivnih 
skokov in več prehitevanj, na mali 
progi pa smo uredili tudi dva 'dirta' 
za skakanje s kolesi. Poleg tega smo 
se utrdili tudi kot organizatorji tek
movanj. Po Evropskem prvenstvu, ko 
nam jo je vreme zares zagodlo, smo 
tekmo za pokal Slovenije organizirali 
brezhibno. Pohvale smo slišali tako od 
gledalcev, kot od tekmovalcev.«

KK Črn trn je že med vodilnimi 
gorsko kolesarskimi klubi v Sloveniji. 
Vodstvo kluba snuje nove načrte in 
vabi k sodelovanju delavne in dosle
dne ljudi, ki želijo obogatiti ajdovsko 
športno ponudbo. Si želite pridružiti 
KK Črn trn? Vse informacije glede 
članstva v društvu lahko dobite na 
spletni strani http://crn-trn.si (kjer 
boste našli tudi vse pomembnejše do
sežke vseh članov), ali preko spletne
ga poštnega naslova crntrn4x@gmail. 
com. AN. foto: KK Črn trn
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V boj za vrh 
(lestvice)
Rokometaši RK Ajdovščina so uspešno začeli sezono 2009/10. 
Pred jutrišnjim derbijem z Izolo je pred naš mikrofon stopil član 
upravnega odbora Bojan Blažko.

(Utriglav

Kakšne cilje ste si zadali za leto
šnjo sezono?

Lansko sezono smo zaključili na sre
dini prvenstvene lestvice, tako da smo 
letos postavili cilje malo višje. Imamo 
ekipo, ki se je sposobna uvrstiti med 
prve tri moštva lige, kar je pa seveda 
potrebno dokazati še na igrišču.

Imate recept, da se ne bi ponovila 
lanska sezona, ko ste si zadali enak 
cilj, prvenstvo pa končali na 7. me
stu?

Predvsem ne sme prihajati do po
škodb pri igralcih, ves čas je potrebno 
je igrati na visokem nivoju. Manjša 
nihanja tekom sezone so normalna, 
nikakor se pa nam ne sme ponoviti 
lanski scenarij, ko smo redno prema
govali boljše uvrščene ekipe od nas, 
poraze pa doživeli z zadnjeuvrščenimi 
in to zaradi nepravega pristopa.

Kako pa bi ocenil kakovost leto
šnje 1. B DRL - je močnejša ali slab
ša?

Liga je letos izjemno izenačena in že 
manjši spodrsljaj lahko pomeni hitro 
oddaljitev od želenega cilja. Trenutno 
smo na polovičnem izkupičku.

Kdo bo po vašem mnenju krojil 
vrh oziroma dno?

Vrh lige bo po vsej verjetnosti kroji
la Krka iz Novega mesta, kije praktič
no zadržala lansko prvoligaško ekipo. 
Vsaka osvojena točka proti njim bo 
uspeh. Mi bomo doma vsekakor drago 
prodali kožo. Na mestih od 2 -4 pa vi
dim tudi našo ekipo. S pravim pristo
pom in kančkom sreče nam bi moralo 
uspeti doseči želeni cilj. Na dnu se bo 
verjetno spet znašla Gorišnica, ki se 
bo borila za obstanek.

Do kakšnih sprememb je prišlo v 
igralskem kadru?

Do sprememb v ekipi je pri
šlo. Kariero je zaključil dolgoletni 
igralec Ajdovščine, Prul ter Nove 
Gorice Tomaž Pajntar. Vratar Gregor 
Močivnik se je vrnil k Slovanu, prav 
tako sta z aktivnim igranjem začasno 
prenehala Sanel Mujagič ter doseda
nji kapetan Robi Žorž. Na vratarsko 
mesto je vstopil Dragan Kevič, ki je 
prišel iz letošnjega prvoligaša RK 
Maribor. Na desni strani smo se okre
pili z Urošem Trunkljem iz Kopra, 
na mesto krožnega napadalca je pri
šel reprezentant mlajših selekcij Jure 
Jelovčan iz Izole, na levem krilu pa iz 
Sežane Marko Spetič. Vključujemo pa 
tudi seveda mlajše igralce, počasi do
bivata priložnosti še Andraž Kete ter 
Urban L., na mestu vratarja pa mladi 
in perspektivni Gregorc. Imamo tudi 
zelo solidno mladinsko, kadetsko eki
po in ekipo starejših dečkov, ki jo vodi

izkušeni tandem Lapajne - Žvokelj. 
Kakšno pa je finančno stanje? 
Finančno stanje v klubu ni rožnato. 

Glede na gospodarsko stanje v naši dr
žavi in podjetjih imajo skoraj vsi špor
tni klubi težave. In mi nismo izjema. 
Skozi to sezono se bomo finančno zelo 
težko prebili ali kot rečeno v žargonu 
'dihali bomo na škrge1. Zahvaliti se je 
vsekakor potrebno podjetjem Marc, 
Fructal, Keting, Kerazid in ostalim, 
ki nam stojijo ob strani v zahtevnih 
časih. Verjamem, da bo tudi v tej 
Vipavski dolini končno prevladal ra
zum in skupni širši družbeni interes 
ter spoznanje, da je rokomet tu šport 
številka ena. Enostavno preveč dejav
nosti je, da bi se jih sponzorsko podpi
ralo na vseh nivojih. Naj o tem odloči 
popularnost športa in številčna udele
ženost gledalcev ter nivo igranja. Od 
vseh kolektivnih športov imajo ravno 
rokometne tekme največ gledalcev, saj 
se jih zbere vsakič preko 500 na tek
mo.

Bodo tudi v letošnji sezoni domača 
srečanja odigrana ob sobotah zve
čer?

Vsa srečanja se bodo doma odvijala 
v ŠC Police ob sobotah zvečer, pravi
loma ob 20.00. Če bodo spremembe, 
bomo naše gledalce seveda pravoča
sno obvestili.

Rokomet je lepa športna igra, k i 
pa jo lahko vse preveč krojijo sodni
ške odločitve. Bi spremenili katero 
izmed rokometnih pravil?

Človek bi marsikaj spremenil. 
Dejstvo je, da je EHF malo okoste
nela organizacija in ne ljubi preveli
kih sprememb. Velikokrat so sodniki 
prepuščeni lastni presoji in odločitvi 
v posameznih situacijah, ker so pravi
la premalo definirana. Odločitev je tu 
vsekakor lahko subjektivne narave.

Jutri vas čaka na domačem terenu 
primorski derbi z Izolo, kaj napove
dujete?

Napoved je zelo enostavna. Potrebno 
je zmagati in obdržati točki doma, če
prav proti Izoli ne bo lahko. So spe
cifična ekipa, ki je vedno neugoden 
nasprotnik, primorski derbi daje pa še 
poseben čar tekmi. Realno gledano - 
če hočemo proti vrhu lestvice, je vse 
razen zmage neuspeh.

In za konec?
Posebno vabimo vse najmlajše, da se 

pridružijo rokometu. Za najmlajše je 
organiziran mini rokomet, potem se 
pa lahko počasi priključijo tudi sta
rejšim selekcijam. Oni so naša priho
dnost. V soboto pa na zmago!

Marko Terlikar 
foto: Miha Mohorčič



10 farna
Še en bron na Pred 35 leti so se potili
Planino

Maturanti se v prvih letih po zrelostnem izpitu srečujejo kar pogosto, sčasoma pa |(
Tako so se v Ajdovščini srečali tudi gimnazijci, ki so se še posebej potili leta 1974. Sols|^e

Planina, 5. oktobra - Na trgu pred cerkvijo je bilo na ponedeljkov 
večer nadvse živahno, saj so domačini pripravili sprejem za bali
narsko reprezentanco Slovenije, ki se je vračala s svetovnega pr
venstva v domovino. Slovenski balinarji so na prvenstvu v Franciji 
osvojila dve zlati in bronasto kolajno.

stavbo, v katerih danes znanje nabirajo ajdovski šosnovnošolci, pa tudi malčki dveh 0<Jde||Cov0^( 
jim delajo družbo, so zapustili s tako želenim papirjem v žepu in se podali svobodnejše^^

I
odgovornejšemu) življenju naproti.

okoli vratu obešeno bronasto kolajno. 
Osvojili jo je z Alešem Borčnikom v 
štafeti hitrostnega izbijanja. Ob tran
sparentih, petju in harmonikaših seve
da ni manjkalo vzpodbudnih besed in 
čestitk, pa tudi kaj iz planinskih hra
mov se je znašlo na mizah. Pot do še 
ene planinske kolajne je bila dramatič
na. V kvalifikacijah Petrič in Borčnik 
dosegla tretji rezultat, v osmini finala 
celo drugega, v četrfinalu pa sta se 
šele v dodatni igri znebila Kitajcev. V 
zadnji tekmi jima je v odločilnih tre
nutkih zadrhtela roka - preveč zgreše
nih metov jima je preprečilo preboj v 
finale, toda tudi lesk bronaste kolajne 
odseva daleč.

ki sojih tam proti jutru, £e 
zraku, čisto spodobno ubra^ SV<^ 
pivnicejejubilantepreseneri1' 
ki jo je razrezala Klavdija1 < SW
tokrat v vlogi organizator' ^traf
V skladu s svojim PokliCert^e 
in prislovično pedantnostjo ■ ar^'f, 
šotne (z vsemi statusnirrb Vst 
bami) v poseben zveščič Pren’ 
Jurij Rosa: »Novodobna C?V e^°' 
pomagala kaj rada izpu^-- tro|
beseda ostane,« je dejal. P':

Za Samčev naj večji hit v i-
'Ta večer ni uspel', tokrat pS ~*a S^' 
nercija 74 soglasna: »Ta v xJe . 3 

uspel!« Cerje

RADIO
NvJVA

T"\ogajanje se je nato preselilo v 
-L/dvorano krajevne skupnosti, ki 
je bila premajhna za vse, ki so želeli 
stisniti roko našim uspešnim balinar
jem. V središču pozornosti je bil se
veda domačin Erik Petrič, ki je imel

V^AJDl IVŽČINA^^

106.9 in 94.8 MHz

www. infoburja.si

T) aztepli so se po svetu in danes 
-LVopravljajo zelo pester spekter po- 
klicov ali dejavnosti. O vsem tem je 
bila seveda priložnost poklepetati v 
pivnici Gold kluba v Ajdovščini, kjer 
seje iz obeh paralelk zbralo 26 nekda
njih sošolcev, z razrednikom Fedorjem 
Tomažičem na čelu. In o družini, otro- 
kih, vnukih, pa zdravju in tegobah si 
je vredno izmenjati izkušnje! Pa da še 
nobenega EMŠO ni toliko spremenil, 
da se od zadnjega snidenja ne bi pre
poznali, je bilo slišati. Ja, prav v redu

klapa so bili in marsikatero ušpičili v 
tistih vihravih letih, pa čeprav je nad 
njimi vihtela moralni bič, za njimi, do- 
logolasci, pa s škarjami tekala, legen- 
ciarna ravnateljica Mira Novak. Da 
se ljudje niti ne spreminjajo preveč, je 
potrdil že tako deficitarni moški del 
populacije, ki tudi še dandanes ni pre
več uren, ko je treba na plesišče po
peljati sošolke, pa naj se je Vladimir 
Samec za elktronskimi glasbili še 
tako trudil. So se pa fantje, noja, mož
je, odkupili s kar nekaj podoknicami.

marketi KAMM
•SUPERMARKET FAMA

SVEČA PIRAMIDA 11 kos

MARKET KRUHEK
»Cesta 1

(Jako blizu.

MARKET ZAN
[Šempas

ELEKTRONSKA SVEČA

ta/co ugodne! i'gSsRoSl PLAČAŠ 4 
»DOBIŠ 6

ZEMLJA BRILL 20L
E

SVEČA BLAŽ VELIKA ^

PESEK ZA GROBOVE vreča 25 KG GOBE ZA IKEBANE



nnarave^ zdravje
Primeren čas za razmislek
o zamenjavi energenta

f' Pred pričetkom nove kurilne sezone je primeren čas za razmislek o morebitni izbiri novega ener
genta. Energetski strokovnjaki vam bodo sicer svetovali prehod na obnovljive vire energije, ampak 
njihova uporaba je zaenkrat še dokaj omejena, kar še posebej velja za urbana oziroma večsta
novanjska naselja. Tudi zaradi promocije uporabe OVE, se vse premalo gospodinjstev odloča za 
zemeljski plin, ne glede na razvejanost in dostopnost plinovodnega omrežja, ki sega skorajda že 
do vsakega gospodinjstva.

T Tčasu, ko se vedno bolj soočamo 
V s posledicami podnebnih spre

memb, je razmislek o prehodu na ze
meljski plin še posebej utemeljen in 
okoljsko odgovoren. V primerjavi s 
.premogom in nafto zemeljski plin vse
buje zanemarljivo malo žvepla, precej 
nižje so tudi ostale vrednosti škodlji
vih snovi, ki se sproščajo pri gorenju, 
kot so C02, ogljikov monoksid, du

šikovi oksidi. Prav tako praktično ni 
prašnih delcev, ki so hud onesnaževa
lec urbanih naselij. Pri zgorevanju ze
meljskega plina se v zrak sprošča kar 
za tretjino manj C02 kot pri zgoreva
nju premoga ali kurilnega olja, ki je 
eden od glavnih povzročiteljev učinka 
tople grede in segrevanja ozračja.

Slovenija ima dostop do različnih 
virov zemeljskega plina v Severni 
Afriki, Rusiji in državah Evropske 
unije. Za zadovoljevanje povečane po- 

•rabe zemeljskega plina v zimskih me
secih pa distributerji uporabljajo tudi 
zakupljene kapacitete v podzemnih 
skladiščih zemeljskega plina v Avstriji 
in na Hrvaškem. Gospodinjski odje
malci v Sloveniji imajo zagotovljeno 
neprekinjeno dobavo zemeljskega pli
na, saj sodijo med tako imenovano za
ščiteno skupino odjemalcev, za katere

nikoli ne sme zmanjkati zemeljskega 
plina.

Zemeljski plin je cenovno konku
renčen energent tako glede same in
vesticije kot tudi končne porabe v 
gospodinjstvih. Še posebej, če se novi 
odjemalci odločajo za kondenzacijske 
kotle, ki zaradi dobrega izgorevanja 
za 30 odstotkov zmanjšajo porabo 
energije. Tudi končna cena zemeljske
ga plina se je v zadnjem letu znižala 
za približno 30 odstotkov. V priha
jajoči zimi se sicer lahko pričakuje 
minimalen dvig cen zemeljskega pli
na, toda po izračunih Gospodarskega 
interesnega združenja za distribucijo 
zemeljskega plina se ta naj ne bi povi
šala v povprečju za več kot 2,9 centa 
na Sni porabljenega plina, oziroma, 
3,5 centa z vključenim davkom, kar 
znese približno 6 odstotkov.

Poleg cenovne konkurenčnosti in 
okoljske prijaznosti je ena izmed 
ključnih koristi za uporabnika tudi 
raznolikost in udobnost uporabe, ki jo 
nudi zemeljski plin. Saj en sam ener
gent, ki ne potrebuje nobenega doda
tnega prostora za skladiščenje, lahko 
dom ogreva ali hladi, uporablja se ga 
za pripravo tople sanitarne vode in za 
kuhanje.

Za dodatne informacije pokličite 
distributerja zemeljskega plina v vaši 
občini, ki vam bo strokovno svetoval 
in pomagal pri prehodu na zemeljski 
plin, ali obiščite spletno stran www. 
zemeljski-plin.si.

Gospodarsko interesno združenje za 
distribucijo zemeljskega plina

i' T * * * Ij Tujci po znanje slovenščine 
na Ljudsko univerzo

I Na Ljudski univerzi Ajdovščina že od leta 2002 izvajamo izpite iz znanja slovenščine na osnovni 
ravni. Izpiti potekajo v sodelovanju z izpitnim centrom Univerze v Ljubljani. Temeljijo na javno ve
ljavnem izobraževalnem programu za odrasle Slovenščina za tujce in so namenjeni tujcem, ki po

trebujejo javno veljavno listino i

TAo danes je izpit iz slovenščine
J—/na Ljudski univerzi Ajdovščina 

\ uspešno opravilo kar 572 kandidatov 
\ iz različnih predelov sveta - držav 
' j bivše Jugoslavije, držav EU, Rusije,
J Dominikanske republike, Vietnama,
< Indije, Albanije, Turčije, Kube, 
# Indonezije, Ukrajine, Moldavije ...

Vsak ima svojo zgodbo. Namen opra
vljanja izpitov pa je v večini primerov 

I povezan z uradnimi zahtevami (pri- 
i dobitev državljanstva, opravljanje po- 
■ klica, študij),
I V letošnjem letu se uvajajo novi pro- 
| grami vključevanja državljanov tre- 
(. tjih držav, ki živijo in delajo v državah 

; Evropske unije. Za uspešno vključitev 
| je zelo pomembno, da se priseljencem 
I omogoči pridobitev osnovnega znanje 
| jezika, zgodovine in institucij države 
I gostiteljice. Skladno z integracijskimi 
, procesi Ministrstvo za notranje zade- 
j ve kot odgovorni organ za izvajanje 
[ programov vključevanja tujcev v slo- 
I vensko družbo uvaja programe brez-

znanju slovenščine.

plačnega učenja slovenskega jezika in 
seznanjanja s slovensko zgodovino, s 
kulturo in z ustavno ureditvijo za dr
žavljane tretjih držav.

Programi učenja slovenskega jezi
ka trajajo do 180 ur in so namenjeni 
državljanom tretjih držav, ki imajo 
dovoljenje za stalno prebivanje, in nji
hovim družinskim članom, ki imajo 
dovoljenje za začasno prebivanje na 
podlagi združitve družine. Na izbrani 
jezikovni šoli, za območje naše regi
je je to Ljudska univerza Ajdovščina, 
bo tujec opravil razvrstitveni test, na 
podlagi katerega bo šola določila šte
vilo ur, kijih tujec potrebuje za dosego 
znanja slovenskega jezika na osnovni 
ravni. Po zaključenem tečaju jezika bo 
tujec upravičen do brezplačnega prve
ga preizkusa znanja na osnovni ravni.

Programi učenja slovenskega jezika 
v obsegu 60 ur pa bodo namenjeni dr
žavljanom tretjih držav, ki v Republiki 
Sloveniji prebivajo najmanj dve leti na 
podlagi dovoljenja za začasno pre

bivanje in imajo dovoljenje izdano z 
veljavnostjo enega leta, in njihovim 
družinskim članom, a šele takrat, ko 
tujec sam izpolrfi pogoje za udeležbo 
v programu.

Drugi tak sklop
izobraževanja,namenjen integraciji 
priseljencev, je program seznanjanja 
s slovensko zgodovino, s kulturo in 
z ustavno ureditvijo. Programi bodo 
financirani iz sredstev Republike 
Slovenije in Evropskega sklada za 
vključevanje državljanov tretjih držav.

Čez poletje smo se na Ljudski uni
verzi Ajdovščina prijavili na javni 
razpis za izvedbo navedenih inte
gracijskih programov, ki ga objavilo 
Ministrstvo za notranje zadeve. Na 
razpisu smo bili izbrani za širše ob
močje Nove Gorice.

Sedaj nas čaka izvedba programov, 
ki prinašajo kar nekaj novosti na po
dročje učenja slovenščine.

Novosti pa so stalnica pri našem 
delu - že več kot 50 let. Boža Bolčina

Energija 2009 -
veselje do življenja
Ajdovščina, 10. oktobra - Služba splošne zdravstvene vzgoje, 
pod okriljem Zdravstvenega doma Ajdovščina, je v okviru sve
tovnega dneva hoje in hrane pripravila prireditev Energija 2009 
in nanjo povabila vse, ki jim zdravje pomeni največjo vrednoto, 
zdrav način življenja pa neprecenljiv užitek.

'KTa igrišču pod štursko šolo je bil Bisom, ki jo običajno uporabljajo šte- 
_LN najprej test hoje na 2 km, v pro- vilni rekreativci, 
štorih šole pa svetovanje na področju Dogodek je bil primeren okvir za 
znižanja telesne teže, meritve krvne- predstavitev novega društva Leticija, 
ga pritiska in krvnega sladkorja, prav društva za zdravo življenje. Nastalo 
tako prikaz nekaterih rekreativnih je na pobudo Zdravstvenega doma 
veščin. Društvo Svit je postavilo pre- Ajdovščina, ki redno prireja delavni- 
dor v obliki debelega črevesa, z znaki ca za zdravo življenje, le da delavnice 
rakastega obolenja, članica društva, trajajo določen čas, mnogi udeležen- 
znana tudi s televizijskih ekranov, ci pa si želijo nadaljevanja druženj. 
Marjeta Keršič Svetel, pa je pred pol- Skozi društvo bo to omogočeno, 
no učilnico predavala o tej bolezni. Za Društvo trenutno šteje 30 članov, vodi 
resnejše znojenje je poskrbel pohod ga Zdravko Bric. 
na 5 kilometrski progi s štartom pod

/



kultura
Čopova diploma Zdenki 
Žigon
Ljubljana, 6. oktobra - Čopova diploma je najvišje priznanje, ki ga lahko kdo prejme za delo v 
knjižnici. Priznanje, poimenovano po slovenskem knjižničarju in učenjaku Matiji Čopu, podelijo za 
izjemne uspehe na bibliotekarskem področju, ki so širšega kulturnega oziroma družbenega pome
na in prispevajo k napredku.

pobudnica posebnih dejavnosti in pol
na novih zamisli, kot npr. klepetalnic 
z domačimi ustvarjalci, raziskovalci, 
posebnih ponudb knjižničnega gra
diva - v paketih presenečenja ... Bila 
je med pobudnicami akcije Primorci 
beremo.

Ker je po izobrazbi etnologinja in 
zgodovinarka in ima posluh za do
moznanstvo, je njena stalna skrb tudi 
sodelovanje z različnimi ustanovami 
na našem območju: šolami, vrtci, dru
štvi, galerijo, muzeji, zavodi, arhivi, 
župnijami...

Že več let skrbi, da se knjižnica 
vključuje v Teden vseživljenjskega 

učenja in tako poskrbi, da se uporab- 
To laskavo priznanje je prejela ve, literarni večeri, predavanja) in jim niki seznanijo z najrazličnejšimi 

Zdenka Žigon (na fotografiji prva z vtisnila oblikami neformalnega učenja,
leve) iz Lavričeve knjižnice, kar je novo vsebino, obenem pa je ves čas Redne Andragoške poletne šole, ki 
tudi prvo tovrstno priznanje za ajdo- strmela k uveljavljanju novih oblik so se v prostorih knjižnice odvijale v 
vsko knjižnico. dela za in z bralci. devetdesetih letih, so ji dajale vedno

V vseh teh letih, odkar se je Zdenka Na literarne večere in predavanja nove ideje. Izobrazila se je tudi za 
Žigon leta 1993 zaposlila v Lavričevi je vabila različne ustvarjalce, tako iz mentorico študijskih in bralnih krož- 
knjižnici, si je prizadevala za vključe- ožjega, domačega, kot tudi iz širšega kov in marsikaterega še vodi. 
vanje ustanove v lokalno okolje. slovenskega in zamejskega prostora. Ves čas je aktivno sodelovala v

Poživila jo je z dejavnostmi, ki so V obrazložitvi nagrade so zapisali, da Društvu bibliotekarjev Primorske in v 
sicer v manjši meri potekale že prej je ob različnih pomembnih obletnicah Sekciji za splošne knjižnice.
(uganka meseca, ura pravljic, razsta- in spominskih dnevih Žigonova vselej RL

Vipavski Križ - Moj 
pogled
Naslov prispevka je tudi naslov teme, na katero je potekalo 5. mednarodno likovno srečanje 
Vipavski Križ.

/'"'V tvoritvi razstave ustvarjenih del 
V_/smo bili priča v nedeljo 4. ok
tobra v domu krajanov, že kar doma
čem okolju za vse likovne in druge 
ustvarjalce. Kar veliko obiskovalcev, 
ki smo se udeležili otvoritve, smo se 
skozi razstavljena dela lahko prepriča
li, da nam umetnikovo oko, pa naj bo 
to skozi fotografski objektiv, potezo 
čopiča ali dleta in kladiva, nam na
vadnim opazovalcem, Vipavski Križ 
predstavi nekoliko drugače, kot smo 
ga sami vajeni videti, ko se naključno 
sprehodimo po tem najstarejšem me
stecu.

V kratkem nagovoru se je predse
dnik Društva likovnih ustvarjalcev 
severne Primorske Vladimir Bačič za
hvalil vsem sodelujočim umetnikom 
za njihov prispevek k uspešni izvedbi 
srečanja, kot tudi občini Ajdovščina 
in Krajevni skupnosti Vipavski Križ 
za pomoč pri organizaciji.

Srečanja seje udeležilo kar 23 ustvar
jalcev. Tako so fotografska dela ustva
rili: Andrej Perko, Tomaž Lunder, 
Vladimir Bačič, Matjaž Prešern, 
Damjan Vidic, Primož Brecelj, Paul 
David Redfern, Bojan Radovič in 
Jon Hatfull. Skupno sta ustvarjala

v skulpturi in fotografiji na kamnu 
Metka Kavčič in Branimir Ritonja. 
Slikarsko pa so se nam predstavi
li: Franc Golob, Azad Karim, Zoran 
Ogrinc, Miran Kordež, Metka Erzar, 
Klavdija Marušič, Mladen Milotič, 
Andreja Verdelago, Adriano Velussi, 
Davorin Rojc, Boris Mermolja in 
Valentin Verč.

K umetnosti vsekakor spada tudi 
lepo zapeta pesem. Zato je v kratkem 
kulturnem programu ob odprtju in 
kasneje ob druženju poskrbel oktet 
Castrum iz Ajdovščine.

MaK

Ilirija ponovno 
oživljena
Ajdovščina, 9. oktobra - Naslov znamenite Vodnikov® D j 
ki jo je pred 200 leti posvetil ustanovitvi Ilirskih provinc 
coskem zavzetju tudi slovenskega ozemlja, nosi tudi ra
Pilonovi galeriji. ^

Te po naključju! Vodnikovo pesem 
_LN je namreč v francoščino prevedel 
Veno Pilon, Jean Vodain, s pravim 
imenom Vladimir Kavčič, pa jo je pri
občil v posebni izdaji revije Dire N»12, 
Rdeči nagelj za Pariz (1970). In prav 
odnos med tema dvema Primorcema v 
Parizu, še bolj pa njuno promoviranje 
slovenske kulture v Franciji, je posta
lo vzgib za projekt v svet usmerjenih 
dijakov (danes) 4. letnika evropske
ga oddelka novogoriške gimnazije. 
Zakaj novogoriške?

»Uvod v naše druženje se je zgodil 
z mojim predavanjem o Venu Pilonu 
in Jeanu Vodainu na goriški gimnaziji 
za vse letnike evropskega oddelka. Le 
malo dijakov je namreč že prej slišalo 
za Pilona, za Vodaina pa skoraj nih
če,« je zapisala Maja Marinkovska iz

dijaki podajo v raziskovanje^^6 
ga sveta, je zanimanje zanju prUn£ 
pravi projekt in rezultiralo v pr6-31 
razstavo. »Tej temi so prila^V^ 
francoščine, slovenščine in o*1111 
je, obiskali smo tipografsko Se°S 
Lucijana Bratuša, organiziral/^^8 
zija v Normandijo in Pariz k' 
dijaki sprehodih po umetnij 
Montmartru, nekateri pa So j x 
loznost spoznali Dominiqua 
Venovega sina.« Dijaški del 
obsegajo plakati v obliki avto 
ligramov in tipogramov, ki so^h 
lu obeh umetnikov, izdelali Jlh' 
skim letom (s črkami iz kr^ n:led

Pot v Zapuže 12, Ajdovščina
Tel.: (05) 36 80-210, fax: 36 80-211, GSM: 041 611

A ■Novo!
A.1ZI7 j FD sERljg

- NAJTISJE DELOVANJE
- NAJBOLJŠI IZKORISTEK trenutno na tržišču

(COF 5,25, EER 5,15)

Panasonic
TOPLOTNE ČRPALKE,

v vseh možnih izvedbah, 
po vaših potrebah in željah.

Montaža In obnova toplotnih črpalk.

SERVIS IN MONTAŽA
HLADILNIH NAPRAV;
HLADILNE KOMORE, 

ZAMRZOVALNE
SKRINJE, HLADILNIKI,... r

Zaupajt® 
^tradiciji.

/



kultura
Olobokočutne podobe
krajine Milana Ipavca
V poslovnih prostorih Ivana Čuka pri obrtnem domu v Ajdovščini je od prejšnjega petka na ogled 
razstava domačega, šturskega umetnika Milana Ipavca. S svojimi sedemnajstimi realističnimi slikar
skimi d©1' se ■pavec po dolgih letih znova predstavlja domačemu okolju.

'‘V lanskoletno diplomo za odlično 
L-idelo na Ex tempom Cinober v 
Idriji obogateni Ipavčev opus obi
skovalca nagovarja z različnimi po
dobami krajine, ki jim s specifičnimi 
dodatki svetlobnih odtenkov avtor 
vnese dušo in toplino. »Kmalu se 
bom udeležil tudi letošnjega tekmova

nja v Idriji, da osebno spoznam, kam 
pravzaprav sodim. Odziv ob odprtju 
te razstave pa me je zelo presenetil. 
Upam, da bodo ljudje zaznali moje 
sporočilo. V svojih delih namreč po
izkušam podobam narave vliti nekaj 
človeškosti. Želim si, da bi bila ta raz
stava čim bolje obiskana, kar bi mo

jemu delu dalo še dodatno potrditev,« 
je z vedrim obrazom ob pogledu na 
številne prijatelje, sorodnike in znan
ce povedal Ipavec. Njegov več kot 
štiridesetletni umetniški opus poleg 
slikarskega mojstrstva zajema tudi za
nesenost do oblikovanja unikatnih iz
delkov iz lesa. Razstavo je strokovno 
predstavila umetnostna zgodovinarja 
in likovna kritičarka Anamarija Stibilj 
Šajn: »Skrbno izbrani krajinski izseki 
so čari ulovljenega hipnega dogajanja, 
v katerih se manifestira slikovitost na
rave pa tudi poetičnost, ki prihaja iz 
avtorjeve notranjosti. Za avtorja je po
membno ujeti pravi trenutek, enkra
ten in neponovljiv, kajti že naslednji 
je povsem drugačen,« je med drugim 
povedala Stibilj Šajnova.

Odprtje razstave, ki bo obiskoval
cem na ogled še vsaj mesec dni vsak 
delovni dan od 8. do 16. ure, je prej
šnji petek z vrhunsko vokalno izved
bo Prešernove Zdravljice ter izjemno 
čustvene Slovenec sem popestril tudi 
oktet Castrum.

tekst in foto Peter Maraž

Avsenikova Slovenija 
odzvanja v Franciji
Od 9. do 11. oktobra so Vipavski tamburaši gostovali pri društvu Slovencev Julka v Franciji. Društvo 
že dolgo sodeluje z občino Vipava in tako so se tamburaši s podžupanom in Vido Babič odpravili v 
l.yon, Grenoble in Lumbin.

\ /"petek so si ogledali Lyon, dru- 
V go največje mesto v Franciji, 

kjer jih je tudi sprejela veleposlanica 
Slovenije v Lyonu. Po igranju na trgu, 
kjer so navduševali mimoidoče, so se 
odpeljali v Lumbin, kjer so jih že ne
strpno pričakovale družine. Naslednji 
dan so se lahko navzeli vonja starega 
dela Grenobla, ki jih je očaral s svo
jimi ozkimi in visokimi hišicami. 
Popoldne pa je imel mladinski orke
ster vaje s pihalno skupino, ki igra 
romsko glasbo. Čeprav se nenavdano 
zdi, so se zvoki tamburic, saksofonov, 
flavt, klarinetov in bobna odlično ujeli

ter vsi skupaj zadoneli v jeziku glasbe.
Po vajah so se hitro preoblekli in že 

odhiteli na večerni koncert v cerkvi, 
ki je bila nabito polna. Tako mladin
ski, starejši kot otroški orkester so 
navdušili in ko so vsi združno s soli
stoma Uršulo in Erikom zaigrali ter 
zapeli Avsenikovo 'Slovenija, od kod 
lepote tvoje', občinstvo kar ni nehalo 
ploskati. Tako so morali zaigrati še tri 
dodatke, preden so sploh lahko odšli 
z odra.

Po koncertu je sledilo prijetno dru
ženje ob pecivu, ki so ga spekle dru
žine. V nedeljo pa je bil za domačine

Lumbina prav poseben dan. Imeli so 
namreč svoj festival, kjer so prišli 
vsi skupaj s svojimi domačimi žival
mi. Tako so lahko občudovali, kako 
pastirji pasejo drobnico, se ustavljali 
ob prelepo okrašenih rogovih krav in 
okušali izvrstne francoske sire. Ko so 
poskusili še njihove specialitete, so se 
odpravili proti domu. Tako domačini 
kot tamburaši so izrazili željo, da bi 
še kdaj prišli v Lumbin in znova pri
čarali nepozaben večer, kjer je glasba 
sredstvo, ki združuje ljudi ne glede na 
narodnost in kulturo.

vt
/

Srčne dame ob
• 1*1 • ■ • I * v*jubileju Lične hiše
Ajdovščina, 3. oktobra - Lična hiša je z odprtjem razstave prizna
nega slikarja Rudija Skočirja z naslovom 'Moji srčni dami' obe
ležila šesto obletnico delovanja. Razstava predstavlja prvi del 
projekta 'Figura v času in prostoru'. Odprtje drugega dela bo 21. 
novembra, ko se bo predstavil priznani ilustrator in lutkar Danijel 
Demšar.

udi Skočir je umetnik širokih 
J_Vrazsežnosti, uveljavljen na podro
čju slikarstva, grafike, vitraža, zidnih 
tehnik ter kot ilustrator knjig za mla
dino in odrasle. Za svoje delo je prejel 
številne nagrade in priznanja, tako 
doma kot v tujini. Skočirjevim figu
ram od nepozabnih idrijskih rudarjev 
do rojenic in sojenic pa do njegovih 
kraljic sanj je mogoče slediti že vse od 
osemdesetih let.

Z glasbo je praznični večer oboga
tila domača glasbena skupina 'Vsakič 
drugače', Skočirjeve srčne dame pa 
so očarale ljubitelje lepe umetnosti. 
Lična hiša ima odprta vrata za vse, ki 
so željni lepe umetnosti. In Skočirjeve 
srčne dame podobo na ogled posta
vljajo do konca oktobra.

Projekt 'Figura v času in prostoru' 
podpirata Ministrstvo za kulturo in 
občina Ajdovščina. Niko Ličen

ercator 
Trgovski center
Ajdovščina
Supermarket

Prazniki prihajajo
Pridite in spoznajte našo ponudbo! 

Mercator <5^? let najboljši sosed



društva
Kamenjska šagra z metom Reber - izvir
kamna
Prvi vikend v oktobru je bil letos v znamenju sv. Mihaela in kamenjske šagre. Končno nam je uspelo 
- lep, sončen vikend, za ta čas prijetno topel nedeljski večer in veliko obiskovalcev.

'Tjraznovati smo začeli že v soboto 
X dopoldne s kolesarjenjem. Na 16 
km dolgi krožni poti, start in cilj sta 
bila na železniški postaji Kamnje, je 
sodelovalo 25 kolesarjev, od najmlaj
ših do tistih preko 70 let.

popoldne se je v dvorani KS v 
Kamnjah začelo tekmovanje v stre
ljanju z zračno puško. Udeležilo se 
ga je 40 tekmovalcev, od tega 8 žen
sk. V konkurenci moških je zmagal 
Boris Vodopivec (72 točk), drugi je 
bil Boštjan Vodopivec (72 točk), tre
tji pa Andrej Adamek (63 točk). Med 
ženskami je bila zmagovalka Alenka 
Adamek (57 točk) pred Marčelo 
Čermelj (52 točk) in Ano Muršič (44 
točk).

Za tem so prišli na vrsto najmlajši. 
Najprej so imeli ustvarjalno delav
nico, nato pa še lutkovno predstavo 
Rdeča kapica. Na njej se niso zabavali 
samo najmlajši, tudi odrasli smo se do 
solz nasmejali.

Zvečer je bil v cerkvi v Kamnjah še 
koncert pevskega zbora Kromberški 
Vodopivci. Poslušalcev je bilo sicer 
malo, toda prisotni smo bili s slišanim 
več kot zadovoljni.

Večer smo zaključili z družabnim 
srečanjem v dvorani KS, kjer so kraja
ni skupaj s pevci ob prigrizku, doma
či kapljici in pesmi preživeli prijetne

nedeljo. Začelo se je zjutraj s slav
nostno sveto mašo, nadaljevalo pa 
ob 14.00 z avtomobilsko dirko 'Mini 
rally Kamnje 2009'. 20 sodelujočih 
vozil seje trikrat zapeljalo po progi iz 
Potoč v Kamnje, za njimi še vozilo z

vilo gledalcev ob progi pa dokaz, da 
je ta šport v naši dolini še vedno zelo 
priljubljen.

Po končani dirki sta se v bivši 
OŠ v Kamnjah odprli dve razstavi. 
Vsakoletna razstava peciva je tudi le
tos nudila prijeten pogled na obložene 
mize. Marsikomu so se ob tem poce
dile sline, nekateri pa so pecivo tudi 
ppizkusili.

V drugem prostoru pa je bilo raz
stavljenih 36 najboljših fotografij iz 
natečaja 'Ujemi trenutek poletja 2009'. 
Po mnenju komisije so najboljše foto
grafije poslali Tina Robba, Valentina 
Krasna in Bogdan Lozar.

Na igrišču so se med tem odvijale 
še tradicionalne športne igre. Že vsa 
leta tekmovalci mečejo isti, 11 kg te
žak kamen. Med moškimi je letos ka
men najdlje vrgel Valter Grilanc (pred 
njegovim metom smo se morali gle
dalci umakniti na varno), sledila sta 
mu Peter Rehar in Igor Grilanc. Med 
ženskami je bila najmočnejša Ana 
Muršič, druga je bila Metka Lisjak, 
tretja pa Majda Vodopivec. Isti kamen 
so metali tudi otroci. Najboljši trije so 
bili Peter Kompara, Andrej Rijavec in 
Patrik Komel.

Sledilo je še žaganje. Deblo preme
ra 12 cm je bilo potrebno prežagati z 
zarjavelim 'šijonom'. Da se ne bojimo 
dolge in mrzle zime, so dokazali - med 
moškimi Anton in Silvan Kompara, ki 
sta z deblom opravila v sedmih sekun-
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urice.
Glavno dogajanje šagre je bilo v

metlo, v katerem sta sedeli predstav
nici ŠKTD Kamnje - Potoče - sekcija 
'kaninskih nevejst'. Kljub temu da so 
čas uradno merili (najhitreje je pro
go odpeljal Martin Štucin s časom 54 
sekund), je bila dirka bolj revijalnega 
kot tekmovalnega značaja. Veliko šte

dah, sledila sta jima Rajko Čermelj in 
Darjo Vodopivec (7,6 s), tretja pa sta 
bila Andrej Kompara in Ilija Vukoje 
(8,5 s). Da to delo zmoremo tudi žen
ske, so dokazale Neva Vodopivec in 
Majda Furlan, ki sta potrebovali 12,4 
sekunde, drugi sta bili Ana Muršič 
in Marčela Čermelj (18,1 s), tretji 
pa Polonca Vodopivec in Klavdija 
Šušmelj (18,6 s). Izvrstni so bili tudi 
dečki - Kevin Ušaj in Darjo Valetič sta 
potrebovala 16 s, druga sta bila Patrik 
Komel in Aleksander Živec s 25 s, 
tretja pa Matej Žižmond in Jurgen 
Tamasia s 27,2 s.

Bilo je prijetno druženje z veliko 
smeha, najboljši pa so bili nagrajeni z 
ročno izdelanimi pokali, ki jih je tako 
kot vsa leta doslej, izdelal naš Matej 
Batagelj.

Večer se je nadaljeval z zabavo in 
plesom ob prijetni glasbi skupine 
Mega mix.

Fotografije s šagre si lahko ogledate 
na www.kamnje.si.

MČ,foto Bogdan L.

zelena in moč
barbere
Lozice, 13. oktobra - Loziško društvo Zdravljica je na izvire 
predstavilo novo publikacijo o Rebru, vinogradniškemu ni 
nad vasjo. Večerno predstavitev so umestili v eno izmed 
di vinogradov, ob soju sveč in zvokih violine Ernestine Frelih

ekonomske teže v življenju

T ična publikacija prinaša zgo- 
-L/dovinski pregled vinogradni
štva iz dostopnih virov v Rebru od 
Valvazorjevih časov do današnjih dni, 
ko na flišnem griču nad dolino Pasjega 
repa v varnem zavetju pred burjo 
uspeva še 17 tisoč trt. Najbolj razšir
jena sorta je barbera, pa tudi zelen je 
kar močno zastopan. Prav Reber je 
rojstni kraj zelena, klona, ki ga danes 
sadijo po Vipavski dolini, saj so leta 
1986 v enem zadnjih vinogradov zele
na odbrali 30 najboljših trt in od njih 
pobrali cepiče. »Reber je bil s svojo 
prisojno in zavetno lego za Lozičane 
vedno nekakšna dodana vrednost, je 
pomembna dediščina, tudi kot kultur
na krajina, zato smo jo s publikacijo 
želeli ohraniti bodočim rodovom,« 
je dejal gonilna sila 'projekta' Marko 
Nabergoj. »Da je Reber tudi danes, 
ko sicer nima več tako pomembne

pripravi gradiva sodeluj ej J1 °V' da! 
spomini in dragocenimi n S SV0-: 
dodal Nabergoj. »Če pa. J-, apotki.“; 
na račun publikacije prodaTi^0 V*IK 
liter več, bo brošurica v Ce] Se 
svoj namen.

Predstavitev o vinorodn J
sredi vinogradov seveda ^ ' *j| 
popolna, če ne bi zbrani ru"116 ^ ž 
tudi poizkušali. Vodeno h*16 ^aP' j 
je pripravil Janko Trošt iz v-eSUst3' 
Trošt iz Podbrega, ki ima *,],
vinogradov prav v Rebru 1110 SV 
pridelovalec barbere v Tt . >>^aJV

~ Uljob pokušnji našega vina^ni1'’1 
festivalov z bojaznijo vprag 
hektarjev vinogradov in,., al’ kol i 
nih z barbero. Ko sem rmj1110 23 'I 
da cel okoliš premore le h ?dgovlf|
trt, si je vidno oddahnil! Tu 6|
so za barbero pogoji v Reb ak° 0dli‘f 
zelen seveda tudi,« je Zan rU’.no P,| 
šnjo med točenjem vina 1!niVo 

Publikacijo z naslovom dT 
norodni raj na skrajnem ' K'eber 
Vipavske doline, je drufitvo^rVZ'
izdalo pred tradicionalnim
L°zlc v Reber, ki se bo trs , v 
čel ob 11.00 pred cerkvijo J
bodo lahko pohodniki osv^-v P°'"!' 
iz obnovljenega studenca 01! ’ Z ^ 
ku pohoda bo pri križu, zri- Zak^ '
svečenemu rebrskim vin^amenjU'f 
maša 7 hlarmcm,,;*..: ■ Sradnik-'maša z blagoslovitvijo nov^v.i 
stega razpela. Po kulturne^ S , 
bo družabno srečanje. Progr/j

podjetje za 
- gradbeništvo 

proizvodnjo^
UsposoblierTil

Tele£ax

E-mail: zides.davi^^j



društva
Štiri tačke se predstavijo
Vipava' ‘I1 oktobra - Kosmatinčki so v drugem vikendu meseca oktobra zasedli vojaški sta
dion v Vipavi, kjer je Športno kinološko društvo Ajdovščina organiziralo glavno slovensko vzrejno 
razstavo nemških ovčarjev. Ta je še vedno ena izmed najbolj priljubljenih in razširjenih pasem ne 
samo Pr' nas/ marveč tudi v svetu.

"V Teniški ovčarji so tudi najpogo- 
lN šteje uporabljena pasma v najra
zličnejših nanizankah, filmih, ogla
sih; spomnimo se samo na Komisarja 
Rexa in nepozabno Kalo. Popularnost 
psičkom, ki se pojavijo v takih vlogah, 
skokovito naraste, zato ni čudno, da se 
samo v Sloveniji vsako leto skoti pri
bližno 500 nemških ovčarjev.

Nemški ovčar, ki spada med delov
ne vrste psov, je najbolj vsestransko 
uporaben pes; lahko je družinski pes, 
saj je izjemno prijazen in ljubezniv, 
tabkopaje na drugi strani tudi policij- 

sk’ Pes, saj se ga ravno zaradi njegove 
inteligence, poguma ter poslušnosti da 

izšolati do potankosti.
Prav te vrline so lastniki psičkov 

želeli pokazati na glavni slovenski 
vzrejni razstavi v Vipavi, ki jo je 
odlično organiziralo domače kino
loško društvo. Na uspešnost, poleg 
velikega števila gledalcev in zadovolj

stva organizatorjev, kaže tudi izjemna 
udeležba psov, saj take v Sloveniji še 
niso bilo!

Dvodnevnega dogajanja se udeležijo 
vsi slovenski vzreditelji, saj dogodek

šteje kot vrhunec razstavljalne sezone. 
Na prireditvi se psički in njihovi la
stniki pokažejo z različnimi veščina
mi, nakar se razglasi najuspešnejšega 
psa sezone in najbolj uspešno psarno 
v letu 2009. Ker sta sodnika iz tuji
ne, ima tudi za naše sosede (Hrvate, 
Italijane, Avstrijce in Madžare) raz
stava velik pomen.

Sobotni del prireditve je bil name
njen psom, starim od treh do dvanajst 
mesecev. Kljub nekoliko bolj kislemu 
vremenu - na srečo je bilo kljub sla
bim napovedim potem le nekaj rose- 
nja, se je na stadionu zbralo kar nekaj 
obiskovalcev, ki so bili nad videnim 
navdušeni.

Nedeljski del razstave pa je ponudil 
tekmovanje v razredu od 12 do 24 in 
razredu delovnih psov. Tokrat je že 
tako odličnemu poteku dneva piko na 
i dodalo res lepo vreme in zato tudi to
liko višje število gledalcev. Posebnost 
nedelje je bilo tekmovanje mladih vo
dnikov v razstavljanju. Tu se vodniki 
dokazujejo v vodenju svojega štirino
žnega ponosa. Sledile so podelitve na

grad najboljšim. Barve naše doline sta 
zastopala dva kužka - prava lepotca z 
Brji.

Njima se je pridružilo še skoraj 100 
psov; še nikoli prej v Sloveniji toliko, 
zato so bili organizatorji dogodka še 
toliko bolj zadovoljni. Razstavljalcc 
so presenetili z odlično pašto z gola
žem, ki ji še udeleženci iz zibelke te
stenin - Italije, niso mogli oporekati.

Organizacijski odbor z vodjem 
Miranom Žvanutom je še povedal, da

T)rvi vikend v oktobru pa so pevke 
AT preživele v domu tabornikov na 
Kovku, kjer so ubrano petje poveza
le s prijetnim druženjem. Pevski zbor 
je namreč ob začetku sezone medse 
sprejel kar nekaj novih članic, vodenje

se bodo naslednjo sezono poskušali 
čim več krat udeležeti najrazličnejših 
tekem po Sloveniji, Hrvaški in Italiji 
in se boriti za pokale. Žvanut še do
daja, da naj nam bo kuža veselje in ne 
sredstvo, saj se žal še vedno vse pre
večkrat srečujemo z zlorabo psov; kot 
sredstvo za služenje ali kakršnokoli 
obliko izživljanja nad njimi. Tudi šir
jenje takih misli je poslanstvo takšnih 
prireditev.

Polona Krušeč

zbora pa je prevzela nekdanja plejada 
Karmen Ferjančič.

Pevski skupni dnevi so bili name
njeni spoznavanju, predvsem pa in
tenzivnim pripravam na zastavljene 
projekte v letošnji sezoni. Plejade

Plejade na Kovku
Dekliški pevski zbor Plejade je že septembra začel z rednimi je
senskimi vajami v pevski sezoni 2009/2010.

GRAMINT d.o.o., DOBRAVLJE 34/B, 5263 DOBRAVLJE 
E-MAIL: gramint@gmail.com, www.gramint.si, c-n/AiL.. gramini^u/gman.t-um, w'

mgramint
TRGOVINE S KMETIJSKIM IN GRADBENIM MATERIALOM

Sfst&m/ za pritrjevanje

USB ELEFANT

Paropropustna folija:
‘Testirana za polaganje strešnikov na 

purpen oz. malto.
Teža:230g/m2 
Sd vrednost: 0,02 
Paropropustnost: 1000 g/m2/24ur 
Stabilna 4 mesece na UV žarke.

FINA MALTA
30 KG

APNO HIDRIRANO
&yGrigo>t; 25 KG

KtraiS

2,39 EUR / m2

ISTAU PRIPOMOČKI ZA STREHO: nosilci slemenskih letev

KAPNE MREŽICE ,N REŠETKE l ^

AEROGREBENSKI TRAKOVI

A

@EK0KER
troslojni samotni dimniki

DIMNIK EKOKER
Fl 20 brez zračnika
TEKOČI METER DIMNIKA 
VKLJUČUJE:
3x šamotno cev, 3x dimniški plašč, 
1x termo izolacijo.
(cena za tekoči meter je izračunana 
okvirno po predpisani porabi proizvajalca)

64,39 EUR/m

ZEMLJA ZA 
GROBOVE 
20 L

□Riwega
, praoa ittbfa za m/d sttthc

VSE ZA GROBOVE:
- sveče
- dekorativni pesek
- rože
- zemlja...

KRIZANTEME

ŽI0D:

URNIK: URNIK: URNIK:
PON-PET: 7.00 - 18.00 PON-PET: 7.00 - 12.00 PON-PET: 7.00 - 12.00 
SOBOTA: 7.00 - 12.00 IN 13.00 - 17.00 IN 14.00 - 17.00

SOBOTA: 8.00 - 12.00 SOBOTA: 8.00-13.00



zvonovi
Nosite bremena drug
drugemu
V soboto, 3. oktobra, je v Vipavskem križu potekalo drugo srečanje družin Vipavske dekanije, ki ga 
je organiziral Dekanijski pastoralni svet in Karitas vipavske dekanije. Namen srečanja je družinam 
ponuditi strokovno, duhovno in družabno podporo, kar je za vsakega človeka in družino pomemb
no.

"V Tajprej so zbrani prisluhnili pre- 
-LN davanju predstojnika inštituta 
Antona Trstenjaka dr. Jožeta Ramovša 
z naslovom Nosite bremena drug dru
gemu. Predavatelj je iz svojih bogatih 
izkušenj spregovoril o solidarnosti v 
družini, župniji in družbi. Predvsem 
se je dotaknil odnosov med genera
cijami in pokazal dragoceno vsebino 
pomoči starih staršev pri varstvu in 
vzgoji vnukov, kakor tudi mladih dru
žin pri pomoči ostarelim staršem in 
sorodnikom. Prepletanje skrbi in po
moči v ožji in širši družini je najboljša

šola za solidarnost.
V času predavanja so se otroci zbrali 

v župnijskem domu, kjer so imeli de
lavnice na temo medsebojne pomoči, 
pripravili pa so tudi sodelovanje pri 
maši v besedi in pesmi.

Sveto mašo je, ob somaševanju de
kanijskih duhovnikov, daroval kopr
ski škof Metod Pirih, ki je v svojem 
nagovoru poudaril pomen družine in 
med drugim rekel:

»Družina, ki temelji na skladnem, 
ljubeznivem in trajnem zakonu moža 
in žene, spada med preveč dragocene

stvari, da bi jo Cerkev mogla spreme
niti. Zakonska zveza moža in žene je 
tudi najbolj primerno okolje za psiho
loški, telesni in duhovni razvoj otro
ka.«

Nekateri ljudje ne morejo razume
ti, zakaj Cerkev ne spremeni svojega 
pogleda na zakon in družino, a dru
žina je preveč dragocena. Zato »čuti
mo dolžnost, da se v času, ko se naša 
država sooča z resnimi ekonomskimi, 
socialnimi in demografskimi proble
mi, zavzamemo za ohranitev in okre
pitev vrednot zakonskega in družin
skega življenja in da nosimo bremena 
drug drugega.«

Škof Pirih je poudaril, da Cerkev 
odločno nasprotuje predlaganim spre
membam družinske zakonodaje, »ki 
bi pojmovanje in vrednotenje zakon
skega in družinskega življenja izpo
stavile novim pretresom in ga še bolj 
razvrednotile. Institucija zakonske 
zveze enega moškega in ene ženske 
je velika naravna in Božja dobrina, ki 
mora biti tako na zasebni kot tudi na 
družbeni ravni zaščitena in v javnosti 
promovirana.«

Ob tem je pojasnil, da Cerkev ne 
vztraja pri družini, »ker bi hotela 
samo ohranjati vrednote ali morda 
izpasti tradicionalna.« Družina je po
membna, ker hoče dobro človeku, še 
posebej otrokom. Škof Metod je pre
pričan, da bodo otroci, ki se čutijo, da

Kapelica na Mircah 
prestavljena
Sončno nedeljsko oktobrsko popoldne je privabilo kar lepo število župljanov iz Ajdovščine v obrtno 
cono Mirce, ki leži med železniško progo in obvoznico v Ajdovščini. Domači župnik gospod Lojze 
Milharčič je na novi lokaciji opravil blagoslov obnovljene in prestavljene Marijine kapelice.

apelico na polju jc več kot pred no zanjo skrbi. Ob širitvi industrijske 
JL^-stopetdesetimi leti postavila zna- cone se je do kapelice razširil obrat 
na ajdovska rodbina Lokar. Po drugi Gobi - družbe Primorje. Ob tem seje 
svetovni vojni je začela propadati, družba obvezala, da bo kapelico pre- 
Iz razpadajočega stanja jo je v šest- stavila. Ob pridobitvi gradbenega do-
desetih letih prejšnjega stoletja rešil voljenja in občinske parcele nekaj sto 
domačin Stanko Furlan in ves čas do metrov od prvotne lokacije so to tudi 
današnjih dni njegova družina vzor- storili. Sama prestavitev je pomenila

obsežen in težaven zalogaj. Kapelici 
je bilo potrebno dodati temelje in nato 
več kot štirideset ton prestaviti na 
novo lokacijo. Potrebno je pripomni
ti, da je lice kapelice obrnjeno proti 
severu, ker bodo na jugu novi obrtni 
objekti in je tako mimoidočim ob peš
poti neposredno vidna in dostopna. 
Družba Primorje d.d. je celoten pro
jekt, ob koordinaciji in vodenju Aleša 
Keteja, financirala in izvedla, občina 
Ajdovščina pa na novi lokaciji prispe
vala zemljišče. Če je bilo v preteklo
sti pod Marijinim varstvom ajdovsko 
polje, bo Marija v prihodnje varovala 
nov industrijsko obrtniški kompleks.

Niko Ličen, foto: Edvard Leonard
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jih družina sprejema in nudi varnost, 
prejeli najboljšo doto in tako šli lažje 
skozi življenje.

Po končani maši so se udeleženci 
preselili v grajsko klet, kjer so z do
mačimi dobrotami pogostili drug 
drugega in prisluhnili zanimivemu in 
izvirnemu programu, ki smo mu dali 
ime Talenti iz naših župnij.

Najprej se je predstavil komaj 10

- letni svetovni prvak na diatonični 
harmoniki Blaž Drofenik, kije zaigral 
skladbe, s katerimi je letos zmagal na 
svetovnem prvenstvu v Italiji.

Svoje likovno delo je predstavila Lara 
Likar, s katerim je zmagala na nateča
ju oblikovalcev plakata Development

..—j.,— F- - - - - - - - jv. uociala Lar
mama, ki je prebrala pesem 
mame Ivane Čermelj iz S'
ke Glas tišine. Pes^ske 2

Iz Vipavske izhaja velik0 a l 
kov, za tokratno srečanje sm0 11X1:01 
mag. Boža Rustjo, kije govoi-iJ0^ 
jih 'Zgodbah za dušo' in tudi ° * 
daje prav pri svojem očetu 1?°^ 
nih Kamenj dobil navdih za 2a 
nje in prevajanje zgodb, ki 
pokažejo bralcu pot do xr V ■ 
Boga. loveka

Navdušili so nas mladi pritrkm^ 
iz Lokavca, ki so tudi že r> kcna\ 
medaljah in priznanjih POS;e§h t,
tekmovanjih. Vodita jih Nada 
in Bet. Babič, k, sta nam tudi , 
vili nastopajoče in s ponosom 
li, da so zastopal. Slovenilo P° , 
nju treh dežel v Vidmu. na Sret/

Ob koncu uradnega dela prerit -, 
talentov je nastopil prvak li,,Ki ^ 
opere baritonist Marko Koh , 
domačin s Cola. Izredno leno * 
mevale zapete pesmi v " fc,
ki je izredno akustična, §e ^ arm i 
je vse navdušila pesem Slo^^\J
in skladb, iz «,lm!,Cv«jel0vV^
jo je na citre zaigral Toma* pitt I

Res je bilo za vsakega Zn^
smo sl. na razen z obljubo h 
leto se v oktobru zopet ' 
Vipavskem Križu. srecamo |

božica Lif\

Blagoslov na 
Vrtovca h
Vrtovce so vas na hribčku, od tam ti seže pogled po ce|j 
Vipavski dolini. Vasica spada pod župnijo Šmarje.

~r> ila je lepa nedelja v avgustu in 
J_) svečan praznik, blagoslov nove 
kapelice. Družina Vodopivec seje za
radi dotranjosti stare kapelice odločila 
zgraditi novo. Tako so staro maja po
rušili in takoj zalili temelje za novo. 
Z deli so zelo pohiteli, kajti avgusta 
je stala že nova. Obenem so obnovili

župnik Sašo Mugerli. 
je poskrbel domači ce 
zbior.

uzenje 
Ida ReP



potopis
Trakoščan - romantični duh visokega 
hrvaškega plemstva
Dvorec Trakoscan je pred nedavnim postal v javnosti bolj poznan zaradi srečanja predsednikov vlad Boruta Pahorja in Jadranke Kosor. Trakoščan za 'zgodovinsko' 
srečanje najbrž m bil izbran naključno, saj gre po eni strani za enega najlepših in najbolj ohranjenih dvorcev daleč naokrog, po drugi pa ima kar nekaj 'slovenskih ele
mentov'. Nenazadnje leži takorekoč na slovensko - hrvaški meji. Obisk dvorca, z nekaj dodatki, je primeren za enodnevni izlet.

T^o Trakoščana je iz Ajdovščine 
J—'235 km, torej dobri dve uri vo
žnje. Avtocesto zapustimo v Slovenski 
Bistrici (sever) in nadaljujemo mimo 
Ptuja proti mednarodnemu mejnemu 
prehodu Gruškovje (zgradilo ga je aj
dovsko Primorje). Takoj za prehodom 
se cesta odcepi za Trakoščan in že po 
sedmih kilometrih boste uzrli čudo
vito veduto zelo svetlo opleskanega 
gradu na vrhu stožčastega holma. Ob 
vznožju je nekdanja pristava z vso 
potrebno ponudbo in parkirišči. Od 
sedenja v avtomobilu se boste po poti 
navkreber ravno prav razmigali in se 
zadihali in že boste stali pred vhodom 
v grad, z družinskim grbom nad por
talom.
Že na prvi vtis se vidi, da je kom

pleks skrbno vzdrževan. Dodatno 
vrednost mu daje parkovna urejenost, 
z bogatim rastlinstvom, katerega pe
strost povečuje še obsežno umetno 
jezero, okrog katerega so speljane 
sprehajalne potke. Zanimivi razgledi 
in čudovite panorame se obiskovalcu

odstirajo na vsakem koraku, bodisi z 
gradu navzdol, ali od jezera navzgor. 
Morda je še najbolj primeren čas za 
obisk jeseni, ko se listje obarva, pa 
tudi bližnji gozdovi slovijo kot domo
vanje gob, posebej jurčkov. Čeprav je 
že sam obisk parka svojevrstno doži
vetje, pa se splača ogledati tudi notra-

(dobre štiri evre), za otroke in študente 
pol manj. Odprt je od 9.00 do 18.00, 
pozimi do 16.00. Dobro seje seznaniti 
tudi z nekaj zgodovinskimi podatki, 
da je potem obisk prostorov in zani
mivih zbirk bolj doživet.

Zametki dvorca so že v 13. stoletju, 
ko je deloval kot opazovalna trdnjava 
v obrambnem sistemu Zagorske gro
fije. Prvi znani lastniki so bili gro
fje Celjski, kasneje je prehajal iz rok 
v roke, dokler ga česar Maksimiljan 
Habsburški ni leta 1584 v dedno last 
dodelil hrvaškemu banu in kardinalu 
Juraju Draškoviču, ki je med drugim 
zadušil veliki kmečki punt (1573) z 
Matijo Gubcem na čelu. Grad je bil 
v vojnih vihrah večkrat poškodovan, 
vendar so ga Draškoviči vedno uspe
li obnoviti - najpomembnejša je bila 
prenova sredi 19. stoletja, po zgledu 
nemških romantičnih dvorcev, z ume
tnim jezerom in ustreznim inventar
jem. Kot po čudežu jo je dvorec tudi 
med drugo svetovno vojno in tik po 
njej še kar dobro odnesel. Njegov za
dnji lastnik Ivan X. Draškovič je leta 
1945 emigriral v Avstrijo, kmalu nato 
sb kompleks nacionalizirali, za muzej 
pa so dvorec razglasili leta 1952.

Na ogled so štiri etaže, tudi servisni 
del s prostori za služničad. Ogled se 
začenja v visokem pritličju z lovsko 
sobo (okoliški gozdovi so bili vedno 
polni divjadi), knjižnica razpolaga s 
1500 knjigami in manjšo arheološko 
zbirko orožja in orodja že iz mlaj
še kamene dobe, osrednji prostor pa 
zavzema prostorna viteška dvora
na. Draškoviči, ki so s Trakoščanom 
upravljali tri stoletja in pol, so bili 
prvenstveno vojaška dinastija (bo
rili so se tako proti Turkom kot tudi

njost gradu. Vstopnina znaša 30 kun proti Napoleonu), zato je njihova na
vezanost na orožje razumljiva. Zbirka 
orožja s primerki od 15. stoletja naprej 
je zato neprecenljiva in (moškim obi
skovalcem) prava paša za oči. Zato 
pa lahko tudi ženski spol globoko 
zavzdihne ob razkošni stilni opremi 
jedilnice in drugih salonov v obeh 
nadstropjih, ki vsak zase pripovedu
je drugo zgodbo iz življenja visokega 
plemstva.

Stene praktično vseh prostorov so se
veda na gosto ovešene s platni - smi
selno postavljene zbirke pa pripove
dujejo nove in nove zgodbe. Enkratna 
je slikanica portretov Draškovičevih 
skozi polna tri stoletja, pri čemer otro
ci niso izjemna. Zanimiva je še zbir
ka portretov častnikov Draškovičeve 
vojske iz sedemletne vojne.

V posebni sobi, pravzaprav ateljeju, 
je zbran opus Julijane E. Draškovič, 
najbrž prve hrvaške slikarke, ki je

dosegla akademski naslov. Posebno 
mesto zavzema še alegoričen ciklus 
Štirje kontinenti znanega bidermajer
skega slikarja Mihaela Stroya, sicer 
pomembnega slovenskega portretista. 
Nasičeni s pogledi na izrezljano pohi
štvo za različne namene se iz stilskih 
obdobij (neorenesanse, klasicizma, 
baroka, rokokoja do romantike) vrne
mo v sedanjost z vzponom na razgle
dno teraso na okroglem obrambnem 
stolpu, kjer nam pogled nase prikuje 
umetno jezero. Dolgo je skoraj poldru
gi kilometer (s površino 17 hektarjev), 
globoko poltretji meter. Že od nastan
ka, ko so s postavitvijo pregrade po
topili plitko dolino, ima jezero dvojno 
funkcijo - po eni strani estetsko, kot 
dekorativni element, po drugi pa še

gospodarsko, kot ribnik. Tudi sloven
ski ribiči radi v njem namakajo trnke. 
Voda se poleti segreje tudi do 22 sto
pinj in je torej primerna za osvežitev, 
lahko pa si izposodite tudi čolničke in 
pedaline. Pozimi jezero zamrzne in ob 
hladni zimi ledena ploskev zdrži cele 
tri mesece.

Skratka, Trakoščan je primer ime
nitne enotnosti bivalne in parkovne 
arhitekture, njune gracioznosti in ro
mantike, hkrati pa je uspel ohraniti 
tudi duha visokega plemstva.

Ogled Trakoščana velja združiti z 
obiskom prazgodovinskega najdišča 
v bližnji Krapini, romarske Marije 
Bistrice in Stubice s spomenikom 
kmečkemu puntu. -

E. Pelicon
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PONUDBA 1 PONUDBA II PONUDBA III

Flnger food Na alu ali rostfrei pladnjih Hišni narezek na kruhovih pladnjih
(prigrizki na alu pladnjih) 20 d kg/osebo in rostfrei pladnjih

15 dkg /osebo
Kraški pršut z melono, 20 d kg/osebo

Kraški pršut ovit na grisinu, različne mesne rulade. Kraški pršut,
puranove roladice. mešani siri s suhim sadjem, različne mesne rulade,
puran po dunajsko, svinjska prata z zelenim poprom, svinjska prata v zelenem popru,

šunkini zvitki s hrenom. puran po dunajsko, puran po dunajsko,
mešani siri s suhim sadjem, mesna nabodala, teletina s tuninim prelivom,

nabodalo gambera s češnjevcem, prekajeni losos na rukoli, mladi sir z radičem.
zelenjavni zavitki, zelenjavni zavitki. zelenjavni zavitki,

ocvrte olive, beluši s pršutom, beluši s pršutom,
zelenjava na žaru, , zelenjava na žaru, nadevane bučke.

paprika nadevana z mozzarello nadevane bučke. polnjeni šampinjoni.
((Sž&rP paprika nadevana z mozzarello solatna melodija iz sipe.

Različni mešani kruhi
Mešano drobno pecivo (minjoni)

Sadje

Različni mešani kruhi

hladne testenine z zelenjavo, 
paradižnik z mozzarello, 

opečena zelenjava v marinadi, 
grissini s sirom, zelenjavo, pršutom

. Mešano drobno pecivo (minjoni)

Sadje

Različni mešani kruhi

Za manjše skupine gostov nudimo tudi prigrizke pripravljene na kruhovih pladnjih. En pladenj zadostuje 
zacca. 10-12.
Namesto vas lahko poskrbimo tudi za ves drobni inventar potreben pri izvedbi pogostitve.

Za vso ponudbo in dodatna pojasnila smo vam na voljo na tel. št. 05 333 17 70 
ali gsm 031 321 355, g. Milivoj Klepač.



18 razno
45. obletnica
mature

T /'septembru smo praznovali 45. 1964,ko smo opravljali maturo. Čas
V obletnico mature na ekonomski nam je hitro minil, saj je pogovor ste- 

srednji šoli v Ajdovščini.Srečanje je kel tako pristno, kot da smo še vedno 
bilo v gostilni Sivi Čaven v Potočah, v šolskih klopeh.Srečali se bomo po- 
Obujali smo spomine na daljne leto novno čez 5 let. Alenka Škvarč

Izpod Čavna v 
deveto deželo
Izvir Skuk, ob cesti iz Lokavca na Predmejo, le redko sameva. 
Glas o čistosti in okusnosti vode, ki da je tudi zdravilna in za ka
tero se vodozbirno območje šteje masiv Čavna, se je razširil v 
deveto vas.

A Tčasih, ko na Gori še ni bilo vo- 
V’ dovoda, so se Gorjani, na poti iz 

službe domov redno ustavljali ob iz
viru in si natočili steklenico ali dve, 
saj je bila voda izpod Skuka za pitje 
neprimerno boljša kot pa kapnica iz 
Štirn. Toda še danes, ko naselja po 
Gori napaja prav voda iz zajetja Skuk, 
si marsikateri Gorjan nazaj grede na
toči vodo iz pipe, praktično iste vode. 
Pravijo, da je za jutranjo kavo izvirna 
voda boljša, kot pa tista iz sistema, ki

je že tehnološko obdelana. Kakorkoli, 
ob izviru, ki so ga najprej razdelili 
na dve pipi, nakar so uredili kar štiri 
točilna mesta, boste le redko sami. In 
ne čudite se, če boste ob zajetju našli 
avtomobile z goriško in tržaško regi
stracijo ali pa primerke, ki bodo točili 
zaboje in zaboje 'skukave vode'. Nič 
narobe, narobe zna biti le, če se ta 
voda znajde na kateri od gostilniških 
miz, seveda v plastenki pod drugo bla
govno znamko .... ep

KAZPIj ZA DODcLire
GA.rjONJSP
Nepremičninski sklad pokojninskega in invalidskega zavarovanja, d.0 0 

Ljubljana, daje stanovanje v najem. Gre za garsonjero s 33.67 m2 rici 
sti IX. korpusa 1 v Ajdovščini. Interesenti naj prošnjo naslovijo na sedež 
Društva upokojencev Ajdovščina, Cesta IX. korpusa 1, 5270 AjdovšČincl _ v 
najkrajšem času.

Predsednik stanovanjske komisije 
Aloiz Viteč£
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Priznanje šolski stavbi
Na ljubljanskem gradu je pred kratkim potekal dvodnevna mednarodna konferenca o fr ' 
arhitekturi v šolstvu.

^ ^ yf ednarodna strokov^ .
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najboljših rešitev in med njij 
šolska stavba v Vrhpolju, k' 
ta šola in vrtec. ’ J

Cilj konference je Vztn 
vest, da mora biti arhitektv 
še toliko bolj kakovostna < 
v teh stavbah preživijo sv' 
najobčutljivejša leta, tu se 
jo z umetnostjo in tudi axY 
Prenovljena vrhoolisk*

OŠ Dobravlje pripravlja 22. oktobra 2009 državno tel 
movanje v orientacijskem teku za osnovne in srednje sol 
Zbor udeležencev bo ob 11.uri. Prvi tek prične ob I2.ui 

Tekmovanje bo predvidoma trajalo do 15. ure.

Vabljeni k sodelovanju.



koledar
(OLEDAR DOGODKOV DO 
(ONCA MESECA OKTOBRA

RIREDITVE:
t«k. 1_6^oktober, galerija Doma 

rajonov, Vipavski Križ, 19.00 
Odprtje razstave društva POC in 
gostov iz Hrvaške. Predstavili se 
bodo ustvarjalci iz keramike Društva 
POC iz Ajdovščine ter njihovi 
prijatelji likovniki iz Hrvaške.

H -petek. lAz-----oktober, Dvorana
Krajevne skupnosti Budanje, 19.00 
-Veseloigra Županova Micka. Vstop 
|e prost.
■petek, 16. oktober. Dvorana 
Edmunda Čibeja, Lokavec - Lokovški 
kulturni dnevi - koncert Adija 
Smolarja ob 150. obletnici šolstva v 
Lokavcu in ob 100. obletnici odprtja 
šolske stavbe ter 10 obletnici obnove 
šole.
sobota. 17. oktober, 10.30, Dvorana
prve slovenske vlade, Ajdovščina 
- Ostržkov abonma - Mali Kakadu 
Svetlane Makarovič.
•sobota. 17. oktober. Dvorana na
Colu, 20.00 - Koncert iz naših krajev 
- javna radijska oddaja z Janezom 
Dolinarjem.
•sobota. 17. oktober. Dvorana
Edmunda Čibeja, Lokavec - Lokovški 
kulturni dnevi - Osrednja prireditev. 
Med drugimi bo nastopilo več 
generacij učencev lokavške šole. 
-sobota 17. in nedelja 18. oktober.
Vitovlje - Praznik kostanja.
-nedelja. 18. oktober. 9.00, pred 
Dvorano Edmunda Čibeja, Lokavec
- Lokovški kulturni dnevi - pohod 
po zaselkih Lokavca z ogledom 
znamenitosti.
-sreda. ?1. oktober, avla Dvorane 
prve slovenske vlade, Ajdovščina
- Odprtje razstave likovnih del z 
naslovom Upam si biti ženska.
Avtorica razstave je Mihaela M.
Tihelj.

- četrtek. 22. oktober, Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina - 
Glasbeni abonma. Trobilni ansambel 
Slovenske filharmonije.
-petek. 23 oktober. Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina, 
popoldan, zvečer - 3. literarni
maraton Rdeča jabolka. Sodelujejo 
posamezni literarni ustvarjalci, 
skupine ustvarjalcev (krožki, 
sekcije), posamezniki kot bralci 
in deklamatorji ter posamezne 
dramske, igralne in bralne skupine, 
-petek. 23. oktober. Stara šola 
Budanje, 19.00 - Pisan račji svet 

predavanje ornitologa Blaža 
Blažiča o racah.
-petek. 23. do nedelje 25. oktobra. 
Parkirišče pred nakupovalnim 
središčem Farna v Vipavi, 20.00 

Oktoberfešta - petek, 23. 
oktober: Just follovv, Prospects
in Reguiem, striptiz, sobota, 24. 
oktober: Lex univerzalis, Zablujena 
generacija in Kamnolom, nedelja: 
narodnozabavna skupina Akordi, 
ansambel Lajna in Gorski cvet, ...
- sobota. 24. oktober. Kulturni dom 
Vipava, 20.00 - Plesni večeri Vipava. 
-sobota. 24. oktober. Dvorana OŠ 
Col, 18.00 - Radio Ga-ga shovv. 
-sreda. 28. oktober, župnijska cerkev 
sv. Lovrenca, Lokavec - Lokavski 
kulturni dnevi - koncert pevskega 
zbora iz Češke in mladinskega 
pevskega zbora OŠ Danila Lokarja 
Ajdovščina.
-petek. 30. oktober - Vinoteka 
Vipava - Predstavitev pesniških zbirk 
Mihaele M. Tihelj V dlani sonca in 
Svetlobni biser.
ŠPORT, REKREACIJA:
-petek. 16. oktober. 17.00, Učilnica 
zdravstvene vzgoje Zdravstveni dom 
Ajdovščina - Tečaj nordijske hoje.
- sobota. 1 7. oktober. Velika dvorana 
ŠC Police, Ajdovščina, 20.00 - 
Malonogometna tekma (članska

sekcija) Kix Ajdovščina : KMN
Ratitovec.
-nedelja. 18. oktober. Planinsko 
društvo Ajdovščina - Pohod v 
Neznano.
-nedelja. 18. oktober. Gora - Pohod 
na Kofce, Karavanke (1488 m). Hoje 
je za približno 5 ur, do Velikega vrha 
še dodatne 3 ure. Pot je nezahtevna. 
-nedelja. 18. oktober, pred cerkvijo 
na Lozicah, 11.00 - 10. jubilejni 
pohod v Reber s sveto mašo, 
okrepčilom in predstavitvijo nove 
brošure o Rebru.
- sobota. 24. oktober. Športni center 
Police, 9.00 - Delavnica Psihična 
priprava na tekmovanja
- sobota. 24. oktober. Dvorana OŠ 
Šturje - Košarkarska tekma KK Marc 
Ajdovščina : KK Piama Pur
DELAVNICE, PREDAVANJA, 
SREČANJA IN OSTALO:
-od 15. oktobra do 15 novembra 
v izložbenih oknih na Gregorčičevi 
2, v Ajdovščini razstavljata Zorka 
in Zdravko Ergaver iz Ajdovščine 
(ročna dela in sliki).
-sobota. 17. oktober. Tra 1. slovenske 
vlade Ajdovščina - 107. Bolšja
tržnica. Dobrodošli prodajalci, 
nakupovalci, slučajno mimoidoči. 
-nedelja. 18. oktober. 15.00, Poligon 
ŠKD Ajdovščina pod vasjo Ustje - 
Prikaz pašnje ovac.
-ponedeljek. 19. oktober. Lavričeva 
knjižnica Ajdovščina, 18.00 
Srečanje z Ivano Kobal in njenima 
knjigama Rt nade in Mara - O 
sončnicah in poteh.
-sreda. 21. oktober. 19.00. Dvorec 
Zemono - Znanstveni večeri na 
dvorcu Zemono - Od mega do nano 
iz cikla Znanstveni večeri.

PRVO
MEDNARODNO 
TEKMOVANJE 
V KUHANJU 

TROPINOVCA 
VELIKE ŽABLJE 
20.,21.,22. nov. 2009

ilSiliSSl
Organizator prireditve Fonzi 

& Ličen, Vojko Ličen s.p. 
info: snopc.jota@gmail.com 

ali 040/437-904

A si zavarovana?

Če skleneš paket 
Vzajemna Mladi, prejmeš:
— dopolnilno zdravstveno zavarovanje 

Vzajemna Zdravje,
— darilni bon v vrednosti 20 €,
— majico Vzajemne in
— ugodnosti za zavarovance Vzajemne.

Paket Vzajemna Mladi lahko skleneš do 31. 12. 2009. Več 
o darilih in zavarovanju v vseh poslovalnicah Vzajemne, 
na www.vzajemna-mladi.si ali na brezplačni telefonski 
številki 080 20 60.

M VZAJEMNA
Jaz zate, ti zame. www.vzajemna-mladi.si

Križani po Istri
Turistično društvo Vipavski Križ je za svoje člane in podpornike 
pripravilo dvodnevni izlet v Istro. Tokrat je bil izlet že jubilejni, de
seti. Vedno izberejo prvi vikend v oktobru, ko je vinska letina že 
varno shranjena v kleteh, saj je večina članstva septembra tako 
ali drugače vključena v trgatev.

T)rvi dan so Križani spoznava- 
T li zanimivosti slovenske Istre 
- Hrastovlje, Pomjan, Krkavče, 
Koštabona, sečoveljske soline, so bile 
postojanke prvega dne. Cerkve, oljar
ne, vinske kleti, etnološke hiše, pa tudi 
kulinarične posebnosti šavrinskih gri
čev so obogatile poznavanje domovi
ne. Pa seveda tudi neposredna izme
njava stališč z ljudmi, ki se ukvarjajo s 
turistično dejavnostjo. Nenazadnje je 
prijetno srečati tudi rojake, kot Alojza 
Subana, župnika v Koštaboni.

Drugi dan je prišel na vrsto hrvaški 
del, z Umagom, Matavunom, Pazinom 
in za konec znamenitim Humom (na 
fotografiji), kot najmanjšim krajem na

svetu, ki se ponaša s statusom mesta. 
Vmes pa še ogled festivala tartufov, 
ki pa je bil zaradi obiska hrvaškega 
predsednika Mesiča preveč 'zloščen' 
in uniformiran.

Ob družabnosti in sprostitvi pa nosi
jo ti izleti tudi izobraževalno, poučno 
noto: »Lahko smo se prepričali, kako 
znajo v Istri tržiti svoje znamenitosti, 
pa čeprav so marsikje skromnejše, kot 
jih imamo mi v Vipavskem Križu,« je 
izlet z mislijo sklenil vodja poti Hari 
Bat. »Videli smo, da ni nič zastonj, vse 
je treba plačati. Pred dnevi je bilo v 
Križu kar pet avtobusov, a od tega mi 
nismo imeli nič,« seje pridušal Bat.
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IZ LETOŠNJE 
BOGATE BERE

VINALIES INTERNATIONALES - PARIŠ 2009
Vipavski pikolit beli. 2002 - zlata medalja

CHALLENGE INTERNATIONAL DU VIN 2009 
Blaye -Bourg (Francija)
Chardonnay Ventus, 2007 - bronasta medalja

CONCOURSE MONDIAL DE BRUXELLES 2009
Zelen Lanthieri, 2008- srebrna medalja 
Chardonnay Ventus, 2007 - srebrna medalja

DECANTER 2009
Vipavski pikolit beli, 2002 - bronasta medalja 
Zelen Lanthieri, 2008 - bronasta medalja

NOVI SAD 2009
Sauvtgnon Zemono Lanthieri, 2007 - zlata medalja 
Rumeni muškat Ventus, 2007 - zlata medalja 
Merlot Paradox Lanthieri, 2004 - zlata 'medalja 
Chardonnay Ventus, 2007 - srebrna medalja 
penina Rose, 2007 - srebrna medalja

ROYAL WINE CHALLENGE - BEOGRAD 2009
Sauvignon Zemono Lanthieri, 2007 - zlata medalja 
Rumeni muškat Ventus, 2007 - srebrna medalja 
Merlot Paradox Lanthieri, 2004 - srebrna medalja 
penina Rose, 2007 - srebrna medalja

GORNJA RADGONA 2009
Cabemet Sauvignon Lanthieri, 2006-Velika zlata medalja 
Malvazija Lanthieri, 2008- zlata medalja 
Beli pinot Ventus, 2008 - zlata medalja 
Vipavski beli pikolit Lanthieri, 2002 - zlata medalja 
Cuvee Prestige Storia, 2003 - zlata medalja

www.vipava1894.si
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Minister za zdravja opozarja: Prekomerno pitje alkohola škoduje zdravju!
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Nagrajenci iz prejšnje številke:
1. nagrada, flaškon vina: Matej Škvarč; Mrzli log 1, 5274 Črni vrh
2. nagrada, flaškon vina: Tomaž Bizjak; Bela 7, 5273 Col
3. nagrada, flaškon vina: Davorin Pučka; Bevkova 3, 5270 Ajdovščina

Rešitve križank pošljite do 9. 11 
2009 na naslov Nova Nova d.o.o., 

Goriška cesta 64, 5270 Ajdovščina. 
Med izžrebance bomo izžrebali tri 

flaškone vina iz vipavske kleti

MUDINtKI Cf NT FR AJDOVŠČINA
M•JH'l čl L A ,j

žemlji

JESENSKI „ 
PROGRAM
"MC -TURNIRJI"
vsak petek: namizni tenis, play station, fcirSšfcjjič

- USTVARJALNE DELAVNICE [Rešimo 
-DJ TEČAJ
- TEČAJ MASAŽE
- LITERARNA SKUPINA
- KREATIVNA SKUPINA 
-JESENSKE POČITNICE
- NOVEMBER - MESEC PREVENTIVE 
~ PROSTOVOLJNO DELO
- MEPI [mednarodna priznanje za mlade)
- MLADINSKA DELOVNA BRIGADA

NAGRADIM! IMATEČA

MLADI IIMj 
TURIZEM
□KROGLA MIZA

lEvSfP

MLINOTEST
««■ 7

Latmk * Zgorr\jevipavski časnik izdaja: NOVA NOVA d.o.o.. Goriška cesta 64. 5270 Ajdovščina * Direktor izdajatelja: Mitja Tripkovic » Glavni in odgovorni urednik: Edvard Pelicon
Tisk: Styria • Tel. uredništva: 05 36 71 504 • e-mail: latnik@infoburja.si

Nekoč so tak kruh jedli samo imenitneži.
Danes imamo vsi pravico do takšnih!

Uživajte v belem kruhu. Privoščite si 
# / rahl° sredico 1n hmstljavo skorjico

* > bagete in hlebčka BonVivan.
Izpod rok najboljših pekov daleč na<


